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Uczciliśmy niepodległośćU nas
przeczytasz:

Wsparcie dla 
przedsiębiorców

Jak mówi burmistrz 
Piotr Osiecki, trzeba zro-
bić wszystko, by istnieją-
ce podmioty gospodarcze 
wygrały z covidem, prze-
trwały ten trudny okres, 
i choć samorząd ma dość 
ograniczone pole manew-
ru, to na ile może - wesprze 
lokalny biznes. Przedsię-
biorcom, którzy w wyniku 
rządowych rozporządzeń 
covidowych zawiesili dzia-
łalność biznesową propo-
nuje zwolnienie z podat-
ku od nieruchomości za 
grudzień oraz zmniejsze-
nie w listopadzie i grudniu 

o 99 procent czynszu w lo-
kalach stanowiących wła-
sność miasta.

Zwolnienie z podatku
Pierwsza propozycja jest dla 
firm, które w wyniku roz-
porządzeń antycovidowych 
musiały znowu, z dnia na 
dzień, zaprzestać działal-
ności. To zwolnienie z po-
datku od nieruchomości za 
grudzień. 

- Projekt uchwały wy-
chodzącej naprzeciw po-
trzebom przedsiębiorców 
jest gotowy, a szczegóły 
uzgodniliśmy już z prze-

wodniczącym rady Sylwe-
strem Kaczmarkiem. Je-
śli uchwała zyska aprobatę 
rady, osoby prawne, które 
zechcą skorzystać ze zwol-
nienia, złożą w UM jedynie 
korektę deklaracji podatko-
wej uwzględniającą ten mie-
sięczny okres z zerowym 
podatkiem. 

Czynsz niższy  
o 99 proc. 
10 listopada do dyrektorów 
miejskich jednostek, które 
komercyjnie wynajmują fir-
mom pomieszczenia lub loka-
le usługowe, przesłano reko-

mendację, by przedsiębiorcom 
zmuszonym do zawieszenia 
działalności obniżyli o 99 pro-
cent czynsz za listopad i gru-
dzień. Najemcy muszą jedynie 
złożyć stosowny wniosek u dy-
rektora ZGK, MOSiR czy SCK. 

- Uważam, że naszym 
obowiązkiem jest zacisnąć 
pasa i wspomóc tych, którzy 
z dnia na dzień zmuszeni byli 
zawiesić swą aktywność. Nie 
mamy wielu narzędzi, by im 
pomóc, ale wykorzystujemy 
wszystkie, jakie istnieją – de-
klaruje Piotr Osiecki. 

Samorząd także odczuwa 
skutki covid. Znacznie spadły 

wpływy ze sprzedaży biletów 
ZKM, ponieważ uczniowie i 
studenci uczą się w domach, 
a w autobusach może być za-
jęte tylko co drugie miejsce 
siedzące. Na basen nie moż-
na wejść indywidualnie, a je-
dynie w ramach grupowych 
zajęć czy przygotowań do za-
wodów sportowych. Docho-
dy ZKM i MOSIR spadają w 
przeciwieństwie do kosztów 
działania tych zakładów. Brak 
dochodów trzeba będzie zre-
kompensować, a jedynym 
źródłem będzie najpewniej 
budżet miasta.

Daniel Wachowski

W połowie października, 
gdy pojawiły się nowe 
obostrzenia, swą działal-
ność zawieszały kolejno 
siłownie, kina, sale zabaw 
dla dzieci, kluby fitness, 
domy weselne, część 
sklepów w galeriach 
handlowych. Restauracje 
mogą sprzedawać 
posiłki tylko na wynos, 
a ostatnio do tej grupy 
dołączyły hotele, które 
można odwiedzać jedynie 
w podróży służbowej. 
Miasto wychodzi do 
przedsiębiorców z kolej-
ną ofertą pomocy.
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WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja  
997, 47 705-52-04

Straż pożarna  
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne 
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy  
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe  
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30 
Zgłaszanie awarii:  
sieci wodociągowej  
668-453-422 
sieci kanalizacyjnej 
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po 
godz. 15.00 awarie można zgła-
szać pod numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44,  
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35, 
662 294 742

Oczyszczalnia Ścieków  
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego 
698-088-755, 606-663-186

Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00 
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy  
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie 
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki,  
baza w Sochaczewie  
46 862-55-12

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600 
PEC  
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi  
Sochaczewskiej  
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

MOPS 46 863-14-81,  
46 863-14-82

Daniel Wachowski

O tym, że warunki pra-
cy i obsługi interesantów w 
naszym sądzie trzeba pil-
nie poprawić, wiadomo od 
dawna. Wymagania wobec 
gmachów publicznych, za-
bezpieczenia sądów na czas 
rozpraw czy ich dostępno-
ści dla niepełnosprawnych 
rosną, a w budynku przy 1 
Maja wielu rozwiązań nie 
da się wdrożyć. Mała dział-
ka, bliskość bloków oraz 
wzrastające potrzeby loka-
lowe wynikające z nowych 
obowiązków nakładanych 
na sądy - to trzy główne 
czynniki przesądzające o 
konieczności budowy. 

Pierwsze konkretne de-
klaracje w tej sprawie pa-
dły w 2015 roku, gdy ówcze-
sny prezes sądu uzyskał od 
swych zwierzchników za-
pewnienie, że jest szansa na 
umieszczenie Sochaczewa w 
ministerialnych planach, a 
wskazanie konkretnego te-
renu stanowiłoby poważny 
argument w dalszych roz-
mowach. Pomoc zadekla-
rowało miasto. Burmistrz 
zaproponował radnym za-
mianę działek ze skarbem 
państwa i w kwietniu 2015 
roku rada miasta jedno-
głośnie wyraziła na to zgo-
dę. Ustalono, że samorząd 
przekaże skarbowi pań-
stwa hektar pól czerwon-
kowskich (narożna działka 

położona najbliżej miasta, 
naprzeciw ogrodów dział-
kowych), a po wyprowadz-
ce sądu jego obecna siedzi-
ba przy 1 Maja trafi w ręce 
miasta (gmach ma 1650 m2 
powierzchni). 

W listopadzie ubiegłego 
roku w tej sprawie zawar-
to porozumienie podpisane 
przez starostę, burmistrza 
i prezesa sądu. Czytamy w 

nim m.in., że strony będą 
dążyły do tego, by najpóź-
niej w 2025 roku zostało 
wydane pozwolenie na bu-
dowę, a do 2029 roku po-
zwolenie na użytkowa-
nie nowego obiektu. Takie 
zapisy mają mobilizować 
wszystkie strony do aktyw-
nego wspierania projektu, w 
przeciwnym razie, jeśli do 
2025 roku inwestor nie uzy-

ska pozwolenia na budowę, 
działka wróci do miasta.

- Cieszę się, że jest zgoda 
wojewody, by jego reprezen-
tant w terenie, czyli staro-
sta Jolanta Gonta przeka-
zała miastu działkę przy 1 
Maja wraz ze znajdującym 
się tam budynkiem. Zarzą-
dzenie w tej sprawie Kon-
stanty Radziwiłł podpisał 
28 października. To kolej-

ny i niezwykle istotny krok 
na drodze do budowy nowej 
siedziby sądu. Zgoda wo-
jewody oznacza, że władze 
centralne bardzo poważnie 
traktują nasze zamierzenia. 
Jeszcze kilka lat temu bro-
niliśmy sądu przed likwi-
dacją, a dziś krok po kro-
ku zbliżamy się do budowy 
nowej siedziby – mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki.

Inwestycję sfinansuje bu-
dżet państwa, a formalnie 
przeprowadzi Sąd Apelacyj-
ny w Łodzi. Nowa siedziba 
to lepsze warunki pracy dla 
sędziów i urzędników są-
dowych, lepsze warunki dla 
osób szukających w sądzie 
sprawiedliwości, to też pełna 
dostępność np. dla osób po-
ruszających się na wózkach. 

- Usługi publiczne po-
winny być blisko mieszkań-
ca i cieszę się, że po budowie 
komendy powiatowej policji 
rząd kolejne pieniądze loku-
je w Sochaczewie, w insty-
tucję wzmacniającą naszą 
rolę jako ośrodka miejskie-
go, zapewniającej nam, ale 
też mieszkańcom sąsied-
nich gmin, łatwy dostęp do 
usług świadczonych choćby 
przez Wydział Ksiąg Wie-
czystych. Co równie istotne, 
powstanie obiekt, który nie 
będzie uciążliwy dla sąsia-
dów, a w przestrzeni miej-
skiej pojawi się kolejny no-
woczesny gmach publiczny 
– dodaje Piotr Osiecki.

Jest decyzja w sprawie sądu
Wojewoda mazowiecki pozytywnie odniósł się do prośby starosty i wyraził zgodę na zamianę działek 
pomiędzy miastem a skarbem państwa. Ratusz odda hektar pól czerwonkowskich, a w zamian otrzyma 
prawie 3700 m2, wraz z budynkiem, w ścisłym centrum miasta. To kolejny bardzo ważny krok na 
drodze do budowy nowej siedziby Sądu Rejonowego w Sochaczewie.

Wizualizacja sądu rejonowego w Częstochowie opracowana przez firmę Heinle, Wischer und Partner

To już pewne, że nową salę 
gimnastyczną przy Szkole 
Podstawowej nr 2 zbuduje 
sochaczewskie przedsię-
biorstwo Ella. 10 listopada 
burmistrz podpisał sto-
sowną umowę. Koszt prac 
to 4.468.200 zł. 

Przypomnijmy, że Ellę wy-
brano w drugim postępo-
waniu przetargowym. Za 
pierwszym razem o kontrakt 
walczyło jedenaście firm z ca-
łej Polski, a oferowane przez 

nich ceny wahały się w grani-
cach od 4,7 mln do prawie 6,8 
mln zł. Przetarg unieważnio-
no, ponieważ proponowane 
kwoty przekraczały budżet 
przeznaczony na tę inwesty-
cję, rozpisano kolejny, co w 
efekcie dało oszczędność ok. 
250 tys. zł. Sala gimnastycz-
na powstanie w północnym 
skrzydle szkoły. Obiekt bę-
dzie przylegał do budynku od 
ul. Pionierów. Wysoka na po-
nad 10 metrów sala ma mieć 
605 m2 powierzchni, a wraz z 

łącznikiem i zapleczem tech-
nicznym 844 m2. W obiekcie 
będzie mogło przebywać jed-

norazowo do 160 osób, w tym 
ponad sto na widowni złożo-
nej z dwóch składanych try-

bun. Na parkiecie o wymia-
rach 28 x 15 m wyznaczone 
zostaną pola do gry w siat-
kówkę i koszykówkę. Na da-
chu zamontowana zostanie 
instalacja fotowoltaiczna, zło-
żona z 32 modułów, produ-
kująca prąd. Przebudowany 
zostanie układ komunikacji 
wokół sali, powstaną miejsca 
parkingowe, a cały obiekt do-
stosowany będzie do potrzeb 
niepełnosprawnych (podjaz-
dy, szerokie drzwi, specjalne 
toalety itp.).

- W ostatnich latach 
znacząco   poprawi l iśmy 
bazę sportową tej szkoły. 
Dzieci mają do dyspozycji 
siłownię, boisko wielofunk-
cyjne oraz boisko trawiaste, 
a wkrótce zyskają także salę 
gimnastyczną. Jej budowa 
potrwa dwa sezony budow-
lane. Prace ruszą wiosną 
2021, a nowy obiekt zosta-
nie ukończony do końca 
lipca 2022 roku – deklaruje 
burmistrz Piotr Osiecki.

(daw)

Budowa sali gimnastycznej przy SP2 ruszy wiosną
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Maciej Frankowski

Z przedstawionego przez 
ZWiK planu wynika, że spół-
ka chce w latach 2021-2024 
zrealizować niemal trzydzie-
ści zadań, których łączna war-
tość szacowana jest na po-
nad 7 mln zł. W 2021 roku 
ZWiK planuje wymienić wo-
dociąg wraz z przyłączami w 
ulicy Reymonta, na odcinku 
pomiędzy ul. 1 Maja i Piłsud-
skiego (320 m), chce też ku-
pić agregat prądotwórczy dla 
oczyszczalni ścieków. 

Najważniejszymi inwesty-
cjami realizowanymi w 2022 
roku mają być budowa sie-
ci wodociągowej w ul. Kąto-
wej (600 m) i Batorego (97 m) 
oraz zakup urządzenia przeci-
skowego typu „kret”. W kolej-
nych latach spółka ma zamiar 
m.in. zbudować wodociąg w 
ulicach Leśmiana i Konop-
nickiej, sanitarkę w ul. Ma-
zowieckiej, zbiornik retencyj-
ny przy oczyszczalni ścieków, 
włączyć do systemu wodocią-
gowego wodę z odwiertu geo-
termalnego. Planowana jest 
też wymiana wodociągów w 
ul. Żeromskiego, na odcinku 
od ul. Warszawskiej do Poko-
ju, i przebudowa sieci w Cmen-
tarnej. Z kolei w ulicach Osie-
dle kolejowe, Żyrardowska i 
Botaniczna mają być wykona-
ne dwie tzw. „spinki”, jedna 
na sieci kanalizacji sanitarnej, 
druga na wodociągowej. 

Plany zweryfikuje życie
- Podstawowe zadania ZWiK 
to dostarczenie dobrej jako-
ści wody a także odbiór ście-
ków, ich bezpieczne i zgodne 
z przepisami oczyszczanie, 
co spółka sprawnie wykonu-
je od lat. Nad jakością wody 
czuwa jej własne, certyfiko-
wane laboratorium. Przed-
kładany radnym plan opi-
suje kierunek działania w 
najbliższych latach, ale nie 
zobowiązuje do sztywne-
go trzymania się dat i kwot 
– mówi wiceburmistrz Da-
riusz Dobrowolski. 

Jak dodaje prezes ZWiK 
Magdalena Kaczorowska, 
plan inwestycyjny jest śmia-
ły, ale zapewne życie go 
zweryfikuje, bo nikt nie jest 
w stanie precyzyjnie prze-
widzieć wszystkich zmian, 
jakie zachodzą w mieście. 

- Jak w poprzednich la-
tach zapewne pojawią się in-
westycje w głównych drogach. 
Gdy MZDW, powiat lub sa-
morząd miasta przymierza 
się do gruntownego remontu 
ważnej arterii komunikacyj-
nej, uznajemy, że to doskonała 
okazja, by ułożyć w niej nowy 
wodociąg lub wymienić spra-
wiającą kłopoty sieć sanitar-
ną. Takich prac nie przewidzi-
my na cztery lata do przodu. 
Z inwestycjami wchodzimy 
też tam, gdzie szybko rozwija 
się osadnictwo, przybywa do-
mów, albo deweloperzy rusza-
ją z budową bloków – podkre-
śla Magdalena Kaczorowska. 

Realizacja  
poprzedniego planu
Ostatni wieloletni plan in-
westycyjny ZWiK obejmo-
wał lata 2017-2020. Do koń-
ca października br. udało 
się zrealizować w sumie 
trzynaście przedsięwzięć 
za kwotę 2,2 mln zł. Część 
inwestycji została zreali-
zowana z udziałem środ-
ków pozyskanych z Fun-
duszu Spójności. Udało się 

wykonać m.in. przebudo-
wę wodociągu w ul. Mosto-
wej i Brukowej (200 tys. zł), 
wymienić go w rejonie ulic 
Łuszczewskich, Towaro-
wej i Załamanej (61 tys. zł), 
a także Kochanowskiego, 
Kraszewskiego, Lechickiej i 
Langiewicza (185 tys. zł). 

- Część prac prowadzo-
nych przez nas na przestrze-
ni ostatnich trzech lat ściśle 
wiązała się z przebudową 
głównych miejskich arterii. 
Za 115 tysięcy wymienili-
śmy wodociąg w ul. Liceal-
nej a ostatnio za prawie 140 
tysięcy w pasie drogowym 
15 Sierpnia – dodaje Mag-
dalena Kaczorowska. 

Jeśli chodzi o kanaliza-
cję sanitarną, to prowadzo-
no roboty w okolicach dwor-
ca PKP, podczas przebudowy 
dróg powiatowych. Nowa 
sieć, o łącznej długości blisko 
850 metrów, powstała w Za-
łamanej, Księcia Janusza i To-
warowej. Koszt przedsięwzię-
cia wyniósł ponad 700 tys. zł.

Spółka inwestuje też w 
niezbędny do pracy sprzęt 
oraz modernizację infra-
struktury. W marcu za 308 
tys. zł, zbudowano nową li-
nię zasilającą na jednej ze 
Stacji Uzdatniania Wody, 
miesiąc później ZWiK ku-
pił minikoparkę do wyko-
nywania przyłączy (139 tys. 
zł), z kolei w 2018 roku na-

był dmuchawę zamontowa-
ną na terenie oczyszczalni 
ścieków (124 tys. zł). 

Woda – skąd płynie  
i gdzie odpływa
Woda trafiająca do socha-
czewskich kranów ujmowa-
na jest z dwóch niezależnych 
źródeł. Pierwszym z nich 
jest ujście wód podziemnych 
Wólka Smolana – Konary, 
w gminie Brochów. W skład 
ujęcia wchodzi sześć stud-
ni oraz jedna studnia awa-
ryjna. Woda pobierana jest z 
głębokości ok. 45-60 metrów 
pod powierzchnią terenu. 
Drugim źródłem jest ujęcie 
wód podziemnych „Kuzno-
cin”, w skład którego wcho-
dzą trzy studnie zlokalizowa-
ne w okolicach ul. Płockiej i 
Rozlazłowskiej. Woda ujmo-
wana jest z głębokości ponad 
200 metrów. Surowa trafia do 
jednej z dwóch stacji uzdat-
niania (SUW) znajdujących 
się przy ul. Płockiej i Wisko-
zowej. Woda z SUW Płocka 
stanowi około 15 proc. wody 
spożywanej przez sochacze-
wian, pozostałe 85 proc. za-
pewnia SUW Chodaków. Na 
terenie miasta jest 150 km 
sieci wodociągowej, a śred-
nio w ciągu doby zużywamy 
4330 metrów sześciennych 
wody. Sieci kanalizacji sani-
tarnej na terenie miasta liczy 
177,4 km.

Plan na cztery lata
Zakład Wodociągów i Kanalizacji oprócz bieżącej działalności inwestuje także  
w nowy sprzęt i poprawę infrastruktury wodno-kanalizacyjnej.  
Na najbliższej sesji rady miejskiej pod obrady trafi uchwała dotycząca planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych do 2024 roku. 
Spółka w cztery lata chce zainwestować kilka milionów złotych.

W 2018 roku za ponad 700 tys. zł powstała nowa sieć kanalizacji sanitarnej  w ulicach Załamanej, 
Księcia Janusza i Towarowej

Podatki nie wzrosną
Pod koniec listopada odbędzie się sesja rady miasta 
przeprowadzona, tak jak poprzednie, w trybie zdal-
nym. W programie obrad znajdzie się ponad dwadzie-

ścia uchwał dotyczących m.in. zmian w tegorocznym 
budżecie i korekty Wieloletniej Prognozy Finansowej.
Rada zajmie się stawkami podatków lokalnych. 
Zgodnie z zapowiedzią sprzed kilku tygodni burmistrz 
proponuje, aby ich nie podnosić, zostać przy kwotach 
obowiązujących w 2020 roku. Chodzi o podatek od 
nieruchomości, czyli gruntów i budynków, oraz środ-

ków transportowych takich jak autobusy, naczepy, 
przyczepy, ciągniki siodłowe i samochody ciężarowe. 
Stawki tego ostatniego nie zmieniają się od 2016 roku. 
Dotychczas podatki lokalne uchwalano co rok, nawet 
gdy nie ulegały zmianie. Tym razem burmistrz zapro-

ponuje, by kwoty ustalić bezterminowo, a to oznacza, 
że do uchwały podatkowej radni wrócą dopiero wtedy, 
gdy zajdzie konieczność ich zmiany.
Ustalone zostaną stawki dotacji na 2021 rok dla 
dwóch zakładów budżetowych, tj. ZKM (dopłata do 
każdego przejechanego przez autobus kilometra) i 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji (dopłata do 
każdej godziny pracy pływalni, hali sportowej). 
Rada zajmie się obowiązującymi w przyszłym roku 
programami współpracy miasta z organizacjami po-

zarządowymi, walki ze zjawiskami alkoholizmu i nar-
komanii, oddzielną uchwałą nakreśli plan profilaktyki 
i promocji zdrowia. Radni przedyskutują zapisy Planu 
Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 
Kanalizacyjnych na lata 2021-2024 oraz propozycję 
sprzedaży kilku działek. W programie sesji znajdzie 
się też uchwała dotycząca przedłużenia na kolejne 
dziesięć lat umów najmu budynków zajmowanych 
przez podmioty świadczące usługi lecznicze i pielę-

gniarskie. Chodzi o przychodnie przy ul. Dąbrowskie-

go i Chodakowskiej. 
(daw)

Wróciła wrzutnia na dokumenty
W trosce o bezpieczeństwo zdrowotne mieszkań-

ców i pracowników Urzędu Miasta, wypełniając 
zalecenia służb sanitarnych, by do niezbędnego 
minimum ograniczać kontakty osobiste, od ponie-

działku 9 listopada sochaczewski Urząd Miejski 
wprowadził jedną zmianę w systemie obsługi 
klientów. 
Tego dnia w holu urzędu, przy głównym wejściu, 
wystawiono wrzutnię na dokumenty, w której moż-

na umieszczać podania, wnioski i pisma. To pro-

pozycja dla osób, które nie muszą swojej sprawy 
konsultować z pracownikami Biura Obsługi Klienta. 
Jest to o tyle ważne, że ratusz od dawna pracuje w 
ścisłym reżimie sanitarnym. W holu mogą przeby-

wać maksymalnie dwie osoby, a w Biurze Obsługi 
Klienta maksymalnie jedna osoba na jedno czynne 
stanowisko. Bezpośrednia   obsługa w BOK została 
utrzymana, w normalnym trybie klientów obsługuje 
także, zlokalizowany na parterze, wydział Urząd 
Stanu Cywilnego i Sprawy Obywatelskie.
UM zachęca do rejestrowania się na platformie e-

-PUAP, czyli korzystania z kontaktu z ratuszem w 
trybie online, zachęca też w rozliczeniach podatko-

wych i za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
do korzystania z bankowości elektronicznej.
Urząd Miejski jest czynny od wtorku do piątku 
w godz. 8.00-16.00, a w poniedziałki od 8.00 do 
17.00. Wszystkie wydziały i referaty pracują bez 
zmian, dlatego w razie pytań lub wątpliwości można 
dzwonić pod numer 862-22-35 lub pisać na adres 
sekretariat@sochaczew.pl.
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Sebastian Stępień

W 2021 roku orkiestra zagra 
pod hasłem „Finał z głową”, 
a zebrane środki pomogą w 
leczeniu laryngologicznym. 
Na tę chwilę organizatorzy 
29. finału WOŚP zakłada-
ją, że sytuacja epidemiczna 
w kraju do stycznia unor-
muje się na tyle, że możliwa 
będzie zbiórka publiczna. 
Trwa przyjmowanie zgło-
szeń od wolontariuszy. 

- Nabór jest oczywiście 
trudniejszy z uwagi na brak 
bezpośredniego kontaktu – 
mówi Krzysztof Wasilewski z 
sochaczewskiego hufca ZHP. 
– Opieramy się na bazie wo-
lontariuszy stworzonej w po-
przednich latach. Jeśli chodzi 
o organizację sztabu, podej-
rzewam, że na początku przy-
szłego roku sytuacja niestety 
nie pozwoli na jego tradycyjne 
funkcjonowanie z masą ludzi 
przewijającą się przez niego 
w każdej godzinie zbiórki. Na 
pewno zrobimy to tak, żeby 
było bezpiecznie.

Sztab obejmujący swym 
zasięgiem cały powiat so-
chaczewski szuka możliwo-
ści, jak przyjmować pusz-
ki od wolontariuszy przy 
ograniczonym bezpośred-
nim kontakcie. Nie istnie-
ją jeszcze żadne wytyczne 
z fundacji WOŚP na wypa-
dek, gdyby sytuacja w kraju 
uniemożliwiała bezpośred-
nią zbiórkę. Jednak Krzysz-
tof Wasilewski jest przeko-

nany, że jeśli zajdzie taka 
potrzeba, opracowane zo-
staną rozwiązania, które 
pozwolą, by finał się odbył. 
Chęć wzięcia w nim udziału 
sochaczewianie mogą zgła-
szać w hufcu ZHP pod nr. 
tel. 46 862-27-45.

WOŚP podczas 28 lat 
swojej działalności zebra-
ła już ponad miliard zło-
ty. Najlepszym przykładem 
na to, że fundacja nie dzia-
ła tylko w trakcie stycznio-
wych finałów jest osiemna-
ście specjalistycznych łóżek, 
które trafiły na początku 
listopada do sochaczew-
skiego szpitala. Korzystać 
z nich mają pacjenci z od-
działu covidowego. A war-
to przypomnieć, że dotych-

czas nasz szpital - oddziały 
pediatryczny, neonatolo-
giczny i pomocy doraźnej - 
otrzymały sprzęt i wyposa-
żenie wartości prawie 800 
tys. zł. Były to m.in. pom-
py strzykawkowe, pulsoksy-
metry, pompy objętościowe, 
kardiomonitory, inkubato-
ry, karetka, zestaw do reje-
stracji EKG metodą Holtera, 
aparat USG, urządzenie do 

przesiewowych badań słu-
chu, lampa do fototerapii, 
aparat wspomagający od-
dychanie. W ostatnich la-
tach na oddziały trafiło kil-
kadziesiąt foteli/leżanek dla 
rodziców czuwających przy 
łóżkach dzieci, stanowi-
sko do resuscytacji, a także 
aparat do nieinwazyjnego 
wspomagania oddychania u 
noworodków. 

W oczekiwaniu na finał
Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy rozpoczęła przygotowania do 29. finału, 
który zaplanowany został na 10 stycznia przyszłego roku. Tradycyjnie jeden ze 
sztabów biorących w nim udział powstał w sochaczewskim hufcu ZHP. Nasi harcerze 
grali w każdym z finałów, poczynając od drugiego, który odbył się w 1994 roku.

XXIV f ina ł w 2016 roku - 166.400 z ł
XXV f ina ł z 2017 roku - 278.000 z ł
XXVI f ina ł  z 2018 roku - 173.600 z ł
XXVII f ina ł  z 2019 roku - 251.500 z ł  
XXVIII  f ina ł  z 2020 roku - 240.600 z ł

Na początku listopada WOŚP przekazał oddziałowi covidowemu sochaczewskiego szpitala 
osiemnaście specjalistycznych łóżek

Wyniki pięciu ostatnich finałów WOŚP  
w powiecie sochaczewskim 

W niedzielę 22 listopada o 
godz. 15.00 na Facebooku 
Miasta Sochaczew odbędzie 
się premiera drugiej tego-
rocznej odsłony projektu 
„Artystyczne Kramnice”. 
Dzieci usłyszą muzyczne 
propozycje z magicznego ku-
ferka, które będą utrzymane 
tym razem w klimacie jesie-
ni. 

Ze względu na obecną sy-
t u ac ję ,    u n iemo ż l iw i a-
jącą prowadzenie zajęć 

stacjonarnych, jesienny se-
zon Sochaczewskiej Stre-
fy Dziecięcej Aktywności 
„Artystyczne Kramnice” 
jest realizowany w trybie 
online. Filmy publikowane 
są na miejskim profilu FB, 
gdzie w dowolnym dla sie-
bie miejscu i czasie, każdy 
może je obejrzeć przez dwa 
tygodnie po premierze. Ma-
teriały wideo realizowane 
są z udziałem uczniów naj-
młodszych klas Państwowej 
Szkoły Muzycznej I i II st. 

w Sochaczewie. Koordyna-
torką merytoryczną projek-
tu oraz autorką scenariuszy 
poszczególnych zajęć jest 
Katarzyna Orlińska. 

Czego możemy się spo-
dziewać 22 listopada, pod-
czas drugiej części „Ar-
tystycznych Kramnic” tej 
jesieni?

- W programie zobaczy-
my instrumenty perkusyjne, 
kontrabas i flet. Usłyszymy 
„deszczowe piosenki” w wy-
konaniu dzieci oraz pobawi-
my się rytmicznie, układając 
wspólną deszczową kompo-
zycję. Podczas zabawy będzie-
my jednocześnie twórcami i 
wykonawcami tworzonej mu-
zyki. W drugiej części, Mag-
dalena Jaworska zaprosi naj-
młodszych do deszczowej 
krainy umuzykalniających 
śpiewanek i rytmiczanek w 

ramach zajęć gordonowskich 
„Parabam!” – mówi Katarzy-
na Orlińska.

Zachęcamy do oglądania, 
w niedzielę 22 listopada o go-
dzinie 15.00!

Premiera trzeciej i zarazem 
finałowej odsłony tegoroczne-
go, nietypowego sezonu „Arty-
stycznych Kramnic” odbędzie 
się 6 grudnia. Będzie to specjal-
na mikołajkowa część, podczas 
której dzieci wybiorą się na wy-
cieczkę do krainy śniegu.  

 (mf)

Dziecięca Strefa Kreatywności w klimacie jesieni

To ważne wydarzenie w życiu 
każdego dziecka, a w wielu pla-
cówkach to już po prostu tra-
dycja. Jesienią każdego roku 
w szkołach i przedszkolach 
organizowane są „pasowania” 
najmłodszych wychowanków. 
Niestety, pandemia nie sprzy-
ja takim uroczystościom, 
dlatego zamiast w szerszym 
gronie odbyły się bez udziału 
rodziców i zaproszonych gości. 

3 i 4 listopada ślubowały dzieci 
z grup „Krasnale” i „Biedron-
ki” z Miejskiego Przedszkola nr 
6. Maluchy przedstawiły swo-
je umiejętności recytatorskie i 
wokalne w zaprezentowanym 
programie artystycznym. Było 
to dla przedszkolaków wielkie 
przeżycie, jednak dzieci wyka-
zały się ogromną odwagą pod-
czas pierwszego publicznego 
wystąpienia. Po złożeniu ślu-
bowania dyrektor przedszkola 
Anna Sobieraj dokonała paso-
wania, używając „magicznego 
ołówka”. Na pamiątkę tego wy-
jątkowego dnia dzieci otrzyma-
ły dyplomy.

„Magiczny ołówek” został 
wykorzystany również w Miej-

skim Żłobku Integracyjnym. 
Dyrektor Izabella Bińkowska, 
posługując się tym niezwykłym 
narzędziem, zamieniła wszyst-
kie maleństwa w „prawdzi-
wych żłobkowiczów”. Wszyscy 
podopieczni byli zadowoleni i 
uśmiechnięci, co potwierdza 
galeria zdjęć dokumentująca to 
wydarzenie umieszczona na in-
ternetowej stronie żłobka.

O pasowaniu i ślubowaniu 
nie zapomniano także w Szkole 
Podstawowej nr 3. Uroczystość, 
w której wzięli udział uczniowie 
dwóch pierwszych klas „trójki”, 
odbyła się w połowie paździer-
nika. Najmłodsi przygotowy-
wali się do tej chwili już od po-
czątku roku szkolnego. Uczyli 
się piosenek, wierszyków, hym-
nu narodowego oraz samego 
aktu składania ślubowania. Pod 
kierunkiem swoich nauczycie-
lek - Agnieszki Matusiak i Elż-
biety Toneckiej - zaprezentowa-
li krótki program artystyczny, a 
następnie przyrzekli na sztan-
dar szkoły, że będą dobrymi Po-
lakami i uczniami. Uroczystego 
aktu pasowania dokonał dyrek-
tor SP3, Krzysztof Werłaty. 

(mf)

Już pełnoprawni
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Jolanta Sosnowska

Od 1980 roku aleja lipowa 
jest wpisana do rejestru za-
bytków, a od 2009 r. figu-
ruje w rejestrze pomników 
przyrody na podstawie roz-
porządzenia nr 18 Wojewo-
dy Mazowieckiego w spra-
wie ustanowienia pomników 
przyrody położonych na te-
renie powiatu sochaczew-
skiego. W związku z tym 
zarządcę drogi obowiązu-
je ścisła procedura postępo-
wania z drzewami rosnący-
mi w pasie drogowym. W 
trakcie prowadzonego przez 
Mazowieckiego Wojewódz-
kiego Konserwatora Zabyt-
ków postępowania w sprawie 
wydania zezwolenia na usu-
nięcie drzew odbyła się oce-
na dendrologiczna wykona-
na przez specjalistów, która 
jednoznacznie wykazała, że 
drzewa mają w większości 
spróchniałe pnie, uschnięte 
konary i zagrażają spacero-
wiczom oraz pojazdom po-
ruszającym się drogą nr 580. 
Od dawna do MZDW wpły-
wają prośby użytkowników 
drogi oraz właścicieli domów 
stojących przy ul. Chopina, 

by pilnie zająć się uschnięty-
mi drzewami, bo nawet pod-
czas lekkiego wiatru spadają-
ce na ziemię gałęzie zagrażają 
pieszym. 

MZDW zwrócił się do 
Mazowieckiego Wojewódz-
kiego Konserwatora Zabyt-
ków o wyrażenie zgody na 
wycinkę 66 drzew stojących 
w pasie ulicy Chopina na te-
renie miasta. Za względu na 
to, że aleja jest pomnikiem 
przyrody sprawa musi stanąć 
na sesji Rady Miejskiej Socha-
czewa, aby ta określiła, na jaki 
zakres prac wyraża zgodę.

- Zdaję sobie sprawę, jak 
ważna i cenna jest aleja, ale 
rola miasta polega tu jedy-
nie na określeniu, jakie pra-
ce na jej terenie mogą zostać 
zrealizowane przez MZDW 
w zakresie ochrony przyro-
dy - mówi Agnieszka Toma-
szewska, naczelnik wydzia-
łu ochrony środowiska UM. 
- W przygotowanej uchwa-
le wnioskujemy m.in. o za-
stąpienie usuniętych drzew 
nowymi nasadzeniami, po-
siadającymi wysokie walory 
biologiczne i estetyczne. Mają 
się one znaleźć w miejscach 
wyciętych, suchych drzew. 

Pozostałe zalecenia to 
możliwość wykonania sa-
nitarnych cięć gałęzi, a w 
razie potrzeby zastosowa-
nie podpór i odciągów za-
pewniających odpowiednią 
statykę drzew. Prace mają 
być wykonywane przez fir-
mę posiadającą kwalifikacje 
do zajmowania się drzewo-

stanem na terenach zabyt-
kowych. MZDW musi po-
wiadomić urząd miejski o 
terminie rozpoczęcia i za-
kończenia prac, a wydział 
ochrony środowiska skon-
troluje, czy zostały one wy-
konane zgodnie z zalecenia-
mi. Jednocześnie wszelkie 
planowane do wykonania 

prace w obrębie drzew ro-
snących w alei muszą być 
zatwierdzone w stosow-
nym zezwoleniu przez Ma-
zowieckiego Wojewódzkie-
go Konserwatora Zabytków, 
który ostatecznie decyduje o 
ich zakresie. 

Ponieważ aleja lipowa bie-
gnie także przez teren gminy 

Sochaczew, sprawą będą mu-
sieli się zająć również radni 
sąsiedniego samorządu. 

Jeszcze jedną uchwa-
łą z tego zakresu, która ma 
stanąć na listopadowej se-
sji rady miasta, jest wniosek 
Wspólnoty Mieszkaniowej 
„Pod Dębem” z ul. Grun-
waldzkiej 8a w Chodakowie. 
Zarządca wspólnoty zwró-
cił się do urzędu miejskiego 
o zgodę na wykonanie pie-
lęgnacji dębu szypułkowego 
stojącego w pobliżu budyn-
ku, a będącego pomnikiem 
przyrody. Przedstawiciele 
wspólnoty zwracają uwagę, 
że ze względu na bliskie są-
siedztwo dębu i ich budynku 
oraz zły stan gałęzi, niszczą 
one elewację oraz dach blo-
ku, stanowią też zagrożenie 
dla przechodniów. W związ-
ku z tym w projekcie uchwa-
ły przewidziano usunięcie 
posuszu oraz obumarłych 
i nadłamanych konarów a 
także tych, które kolidują z 
budynkiem. Określone zo-
stały szczegółowe zasady po-
stępowania z zabytkowym 
dębem. Podobne prace pielę-
gnacyjne wykonywano tam 
trzy lata temu. 

Konserwator i MZDW o alei lipowej
Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich, zarządca drogi biegnącej z Chodakowa do Żelazowej Woli, w ścisłej konsultacji z 
Mazowieckim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, planuje zająć się aleją lipową biegnącą w śladzie drogi nr 580. Niestety część 
rosnących tam drzew jest w złym albo bardzo złym stanie biologicznym i zagraża bezpieczeństwu użytkowników arterii. 

Starsi uczniowie już wcześniej, 
a do 29 listopada także dzieci z 
klas I-III szkół podstawowych 
przeszły na zdalny tryb naucza-
nia. Przedszkola i zerówki pra-
cują normalnie, a szkolne świe-
tlice są otwarte dla uczniów, 
których rodzice są bezpośred-
nio zaangażowani w walkę z 
pandemią, czyli służb mundu-
rowych i medyków. Do 29 listo-
pada zamknięte będą też m.in. 
biblioteki, muzea i domy kul-
tury. Choć zamknięte dla gości, 
placówki pracują i liczą dni do 
zdjęcia obostrzeń. 

Jak informują dyrektorzy szkół, 
zajęcia odbywają się przez Inter-
net, zgodnie z tygodniowym pla-
nem zajęć, w czasie rzeczywistym.

- Byliśmy przygotowani na 
taką ewentualność, dlatego te-
stowaliśmy te narzędzia już w 
kwietniu, a we wrześniu wszyscy 

uczniowie, którzy wcześniej mie-
li problemy z nauczaniem zdal-
nym, na zajęciach informatyki 
przeszli specjalne szkolenia. Każ-
dy uczeń ma konto, skąd wysyła 
nam prace. Otworzyliśmy wy-
pożyczalnię sprzętu komputero-
wego, z którego mogą korzystać 
najbardziej potrzebujący ucznio-
wie. Biblioteka pozostaje otwar-
ta. Uczniowie mogą przez Inter-
net zamówić książki i odebrać je 
z wyznaczonej półki na koryta-
rzu szkoły. Normalnie działa od-
dział przedszkolny w naszej pla-
cówce. Otwarta jest też świetlica 
– mówi dyrektor Szkoły Podsta-
wowej nr 1, Małgorzata Gorgis.

- Nauczyciele pracują sta-
cjonarnie, na szkolnych kom-
puterach. Siadają ze sprzętem 
w wybranej sali lekcyjnej, mogą 
także wykorzystywać inne po-
moce naukowe, np. tablice mul-
timedialne. Normalnie realizu-

jemy plan zajęć, tyle że online. 
To również i dla nas, pedago-
gów, bardzo wymagające za-
danie, dlatego bardzo proszę 
rodziców o współpracę i zrozu-
mienie – podkreśla z kolei dy-
rektor Szkoły Podstawowej nr 
3, Krzysztof Werłaty.

Zamknięte dla miłośników 
kultury są Miejska Biblioteka 
Publiczna, Muzeum Ziemi So-
chaczewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą, Sochaczewskie Centrum 
Kultury, dlatego dyrektor bi-

blioteki Barbara Bronicz zachę-
ca do sięgania po ebooki dostęp-
ne np. na platformie Ibuk Libra. 
Kody dostępu do jej bogatych 
zbiorów można uzyskać dzwo-
niąc pod numer 862-22-65.

- Drugą elektroniczną plat-
formą, którą dysponujemy, 
jest Legimi zawierająca ok. 60 
tys. tytułów. W grudniu roz-
dysponujemy wśród czytelni-
ków trzydzieści kodów dostępu 
do jej zbiorów. Zainteresowani 
ich uzyskaniem już mogą się z 

nami kontaktować. Jednocze-
śnie chcę uspokoić wszystkich, 
którym mija termin zwrotu 
książek. Wypożyczone pozycje 
zostaną objęte automatyczną 
prolongatą do 1 stycznia 2021 
roku – mówi Barbara Bronicz.

Zamknięte pozostaną tak-
że domy kultury. O tym, jak 
wygląda obecnie praca SCK, 
mówi jego dyrektor Artur Ko-
morowski.

- Nie możemy prowadzić 
stacjonarnie zajęć teatralnych, 
muzycznych czy plastycznych, 
ale naszą ofertę można śledzić 
online. Przygotowane audycje, 
relacje z wystaw czy zarejestro-
wane koncerty można obejrzeć 
na fanpagu SCK na Facebooku. 
Poza tym trwają bieżące remon-
ty, instruktorzy tworzą m.in. 
nowe scenariusze, pracują nad 
choreografiami i aranżacjami – 
mówi Artur Komorowski.

Podobnie sytuacja wygląda 
w Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą.

- Jesteśmy ograniczeni 
do wyłącznie wewnętrznych 
działań. Pracownicy przygo-
towują aktualnie kolejny nu-
mer „Rocznika Sochaczew-
skiego”, prowadzimy badania 
naukowe, konserwujemy eks-
ponaty. W coraz większym 
stopniu przenosimy też dzia-
łalność do Internetu. Za kil-
ka dni na profilu FB naszego 
muzeum ogłosimy konkurs, 
w których nagrodą będzie od-
znaka „Szlakiem Bohaterów 
Bitwy nad Bzurą 1939 r. w po-
wiecie sochaczewskim”. Żeby 
ją zdobyć, trzeba będzie od-
wiedzić co najmniej siedem 
wyznaczonych miejsc związa-
nych z bitwą nad Bzurą – za-
chęca dyrektor muzeum Paweł 
Rozdżestwieński.   (mf)

Trzeba sobie jakoś radzić w trudnych czasach
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Sebastian Stępień

Jak mówi Radosław Jarosiński, 
doskonałą bazą do opracowa-
nia publikacji był ogrom ma-
teriałów, które w naszym mu-
zeum pozostawił Kazimierz 
Hugo-Bader, człowiek dzięki 
któremu oficyna w Żelazowej 
Woli istnieje dziś w znanej na 
całym świecie formie. 

- Za wygląd parku od-
powiadał Franciszek Krzyw-
da-Polkowski, ale inicjatywa 
odrestaurowania oficyny i od-
powiedniego upamiętnienia 
miejsca urodzenia wielkiego 
kompozytora wyszła od Kazi-
mierza Hugo-Badera – przypo-
mina autor.

Pojawia się pytanie, czy 
album poświęcony Chopino-
wi, postaci tak znanej i zba-
danej przez historyków, może 
wnieść coś nowego do po-
święconej mu bibliografii? 
Autor jest przekonany, że tak, 
a wszystko zależy od podej-
ścia do omawianego tematu. 
Celem pierwszych rozdzia-
łów albumu jest wyekspono-
wanie związków Chopina z 
Sochaczewem i historii nie 
jednego, ale najprawdopodob-
niej dwóch koncertów, jakie 
dał w naszym mieście (Cho-
pin w liście do Tytusa Woy-
ciechowskiego pisze, że był w 
obozie Szembeka po raz wtó-
ry, a autor noty biograficznej 
generała w Polskim Słowniku 
Biograficznym, Michał Bacz-
kowski, pisze o dwóch kon-
certach). 

- Koncerty to jedno, ale 
trzeba też pamiętać o ewentu-
alnych przejazdach Chopina 
przez Sochaczew gdy np. jechał 
do Sannik. Z zachowanych źró-
deł wynika, że Fryderyk fak-
tycznie bywał w naszym mie-
ście i mógł nawet dość dobrze je 
znać - mówi R. Jarosiński.

Z albumu dużo dowiemy 
się o historii samego folwar-
ku w Żelazowej Woli, w tym 
np. o wizycie Milija Bałakirie-
wa, rosyjskiego kompozytora, 
który odwiedził miejsce uro-

dzenia Fryderyka Chopina i 
jako pierwszy zwrócił uwa-
gę na ówczesny wygląd tego 
obiektu.

- Trzeba pamiętać, że 
majątek podupadał już kie-
dy był własnością Skarbków. 
Po tym, jak Skarbkowie go 
sprzedali, coraz bardziej za-
tracał cechy siedziby zie-
miańskiej. Od końca XIX w., 
gdy majątek znajdował się 
w posiadaniu rodziny Paw-
łowskich, niestety dom uro-
dzenia Chopina miał już 
typowo gospodarcze zasto-
sowanie. Nasilała się degra-
dacja budynku, zwłaszcza że 
na obiekt wpływ miały róż-
ne zawieruchy dziejowe, jak 

I wojna światowa. Po woj-
nie majątek rozparcelowano 
i trafił w ręce Rocha Szyma-
niaka, ostatniego prywatne-
go właściciela tych terenów 
– przypomina Radosław Ja-
rosiński.

Niemal całkowicie nie-
znanym fragmentem histo-
rii jest udział mieszkańców 
Sochaczewa w dziele odbu-
dowy domu urodzenia Fry-
deryka Chopina. Ta część al-
bumu powstała w oparciu o 
źródła archiwalne, dotych-
czas nigdzie nie publikowa-
ne, znajdujące się w zbiorach 
Kazimierza   Hugo-Badera 
(przekazane naszemu mu-
zeum), prezesa Komitetu 

Przyjaciół Domu Chopina a 
następnie Komitetu Budowy 
Domu Chopina.

- Jak na owe czasy i nie-
zwykle trudną sytuację, kiedy 
Sochaczew w wielkim stopniu 
był zniszczony, ten ogromny 
wysiłek i starania mieszkań-
ców o odbudowanie obiektu 
wydają się wręcz abstrakcyj-
ne – relacjonuje R. Jarosiński. 
- Trudno uwierzyć, że uda-
ło się wówczas, najpierw do-
prowadzić do wykupienia zie-
mi, której właściciel wcale nie 
chciał się pozbywać. Udało się 
też zorganizować fachowe ba-
dania, sporządzić kosztory-
sy i projekty przebudowy ofi-
cyny, by znów przypominała 
ziemiańską rezydencję wiej-
ską. Wszystkie te działania 
muszą budzić podziw i sza-
cunek. Są to dzieje bardzo cie-
kawe, obfitujące wręcz w wy-
darzenia sensacyjne. To było 
ogromne szczęście, że w tych 
wszystkich pożarach i nie-
szczęściach, które spadały na 
folwark, przetrwała akurat 
ta jedna oficyna w której, jak 
udało się potwierdzić histo-
rykom, urodził się Fryderyk 
Chopin. 

Kazimierz Hugo-Bader 
zasłynął również jako orga-
nizator licznych imprez cho-

pinowskich. Ten temat nie 
był wcześniej szerzej poru-
szany w żadnej z publikacji. 
Hugo-Baderowi udawało się 
zapraszać na koncerty nie tyl-
ko sławy krajowe, ale też mię-
dzynarodowe. Jak np. w 1937 
roku, kiedy na III edycję Mię-
dzynarodowego Konkursu 
Chopinowskiego w Warsza-
wie przyjechała gwiazda - Ja-
ponka Chieko Hara, która 
potem, na zaproszenie Hugo-
-Badera, koncertowała w So-
chaczewie. 

- Z osobą pianistki wią-
że się ciekawa anegdota – 
mówi Radosław Jarosiński. 
- To jej występ sprawił, że sta-
łym elementem Międzynaro-
dowych Konkursów Chopi-
nowskich w Warszawie jest 
nagroda publiczności. Jury 
nie przyznało jej żadnych 
nagród za występ i wywoła-
ło to wzburzenie wśród słu-
chaczy. Z relacji wynika, że 
organizatorzy obawiali się, 
że rozwścieczona widownia 
zdemoluje gmach, w którym 
odbywał się konkurs. Usta-
nowienie nagrody publiczno-
ści było sposobem na rozła-
dowanie napięcia.

Przedostatni rozdział al-
bumu to rewizja, w oparciu 
o nowe źródła, dziejów serca 
Fryderyka Chopina, począw-
szy od śmierci kompozyto-
ra, do ponownego obsadze-
nia serca w filarze kościoła 
św. Krzyża w Warszawie – z 
istotnym epizodem uroczy-
stości jego przekazania przez 
hierarchów kościelnych na-
rodowi. 

- Z tej okazji zorganizowa-
no uroczyste obchody z udzia-
łem Bolesława Bieruta, staro-
sty sochaczewskiego, a także 
biskupów – mówi R. Jarosiń-
ski. - Udało się pozyskać uni-
katowe zdjęcia, które ilustru-
ją te wydarzenia. Przekazała je 
Maria Jabłońska z domu Gie-
rałt. Robił je osobiście jej oj-
ciec, Mieczysław Gierałt. To 
świetna okazja, by te unikato-
we fotografie zaprezentować. 

To dla mnie powód do dumy, 
że tak cenne materiały, zarów-
no muzealne, jak i znajdujące 
się w rękach prywatnych, ujrzą 
światło dzienne. Tu szczególne 
podziękowania należą się lo-
kalnemu kolekcjonerowi Sta-
nisławowi Duńskiemu i Annie 
Wróblewskiej, byłej dyrektor 
Szkoły Muzycznej w Sochacze-
wie, która udostępniła zbiory z 
kolekcji swego dziadka Piotra 
Gniado. Nie można też zapo-
minać o udziale sochaczew-
skiego ratusza w dostarczeniu 
materiałów do publikacji, do-
tyczących zwłaszcza współcze-
snych inicjatyw upamiętniają-
cych wielkiego kompozytora. 
Dużą pomoc w wydaniu albu-
mu okazał Wydział Kultury, 
Turystyki i Promocji Miasta z 
naczelnik Joanną Niewiadom-
ską-Kocik.

W albumie nie zabraknie 
również historycznych wątków, 
niemal sensacyjnych. 

- Poświęciłem sporo miej-
sca tematowi maski pośmiert-
nej Fryderyka Chopina – 
mówi autor. - Nie wiadomo co 
się z nią stało. Są bardzo roz-
bieżne informacje na temat jej 
losów. Na przykład Krysty-
na Krzyżak, córka Kazimie-
rza Hugo-Badera twierdzi, że 
podczas okupacji maska zo-
stała ukryta przez jej rodzinę. 
Według innych źródeł zosta-
ła uszkodzona przez wanda-
la podczas ekspozycji w Żela-
zowej Woli. Była pierwszym 
eksponatem wystawionym w 
planowanym w dworku mu-
zeum. 

Autor jest też szczególnie 
zadowolony, że w publikacji 
udało się odtworzyć drogę jaką 
zmierzał Komitet Odbudowy 
Domu Chopina od pierwszych 
inicjatyw, aż do zwieńczenia 
starań. 

Kiedy będzie można ku-
pić to ciekawe wydawnictwo? 
Radosław Jarosiński zdradza, 
że materiały trafiły już do dru-
ku. Pierwszy nakład powinien 
przyjechać z drukarni na prze-
łomie listopada i grudnia. 

O związkach Chopina z naszym miastem
W tym roku obchodzimy 190 rocznicę koncertu, jaki Fryderyk Chopin dał w Sochaczewie, w miejscu 
stacjonowania wojsk generała Szembeka. Z tej okazji na rynku wydawniczym ukaże się album „Sochaczewska 
Ojczyzna Chopina” opracowany przez pracownika Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą, 
Radosława Jarosińskiego. Dowiemy się z niego, jakie są związki kompozytora z naszym miastem, natrafimy także na 
wiele ciekawostek oraz opowieści o sławnych muzykach odwiedzających nasze miasto w okresie przedwojennym, 
niezwykłych losach serca Chopina, czy maski pośmiertnej nabytej przez Kazimierza Hugo-Badera.

Rok 1937 - Kazimierz Hugo-Bader (pierwszy z prawej, dolny 
rząd) przyjmujący delegację japońską w Żelazowej Woli. 
Pianistka Chieko Hara w środku zdjęcia
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BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr X/89/15 z dnia 21.09.2015r. 
Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)
1 2 3 4 5 6 7 8 9 10
1.
2.

2526/2
3368

PL1O/00016289/8
PL1O/00016289/8

0,0700
0,2564

Zamiejska
Zamiejska

Działka niezabudowana
Działka niezabudowana

Brak planu
Brak planu

500,00zł
2 000,00zł

2 500,00zł
8 000,00zł

43 000,00zł
159 000,00zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 17.12.2020r. o godz. 10.00 ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 14.12.2020r. na konto sum 
depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania 
aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta 
Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Daniel Wachowski

12 czerwca 2003 roku w Socha-
czewie gościł ostatni prezydent 
RP na uchodźstwie Ryszard 
Kaczorowski. Po intensywnym 
dniu spotkań, wieczorem w ko-
ściele w Trojanowie prezydent 
wziął udział w uroczystej mszy 
świętej odprawionej przez Józefa 
Zawitkowskiego. Ks. biskup nie 
wygłosił kazania. Jak sam pod-
kreślił, w takiej chwili nie po-
winno się tego robić, chwila jest 
zbyt uroczysta. Do wiernych i 
gości zwrócił się ze wzruszają-
cym apelem o szanowanie tra-
dycji naszych dziadów i ojców, 
pielęgnowanie w sercach mi-
łości do ojczyzny, działanie dla 
jej dobra i pomyślności. Apelo-
wał do młodego pokolenia o pa-
mięć, prosił, by nie ulegało mo-
dom i nie wstydziło się oddawać 
czci poległym. Po liturgii wszy-
scy zebrani przeszli pod Pomnik 
Pamięci zbudowany przed tro-
janowską świątynią, gdzie obok 
urn z ziemią pobraną w Katyniu 
i Monte Cassino złożono tak-
że ziemię z cmentarza lotników 
polskich w Newark. 

17 września 2007 roku, w 
68. rocznicę sowieckiej napaści 
na Polskę, w Trojanowie odby-
ła się uroczystość złożenia do 
Pomnika Pamięci kolejnych 
dwóch urn z ziemią przywie-
zioną tym razem z cmentarzy 
w Miednoje i Arnhem. I po-
nownie biskup Zawitkowski 
prosił o przekazywanie pamię-
ci o poległych na polach bitew 
i bohaterach skrycie zamordo-
wanych w obozach, o pamięć o 
najwyższej ofierze życia złożo-

nej przez tysiące żołnierzy, po-
licjantów, sędziów, naukow-
ców… 

17 września 2009 roku, w 
70. rocznicę napaści wojsk so-
wieckich na Polskę, na cmenta-
rzu wojskowym w al. 600-lecia 
posadzono cztery „dęby pamię-
ci”. Pod każdy wsypano garść 
ziemi przywiezionej z Katynia. 
Wieczorem w trojanowskiej 
świątyni biskup odprawił mszę 
w intencji poległych i pomordo-
wanych. Tym razem mocno za-
akcentował ubolewanie, że tak 
mało mieszkańców Sochacze-
wa wzięło udział w obchodach 
zbrodni katyńskiej. 

- Tylko was kilkadzie-
siąt ma dobrą pamięć i szla-
chetne serca. Inni wyglądają 
z okien zdziwieni, co oni czy-
nią, ze sztandarkami chodzą, 
pieśni żałobne śpiewają. Chy-
ba jesteście chorzy. Tak. Jeste-
śmy chorzy na pamięć. Gdyby-
śmy stracili pamięć, to stracimy 
tożsamość. I nie będziemy wie-
dzieli, skąd jesteśmy. A naród, 
który traci swoje korzenie, prze-
staje być narodem – powiedział.

Kolejna ważna wizyta bi-
skupa w naszym mieście wiąże 
się z obchodami 220. rocznicy 
uchwalenia Konstytucji 3 maja 
(2011 r.). Józef Zawitkowski od-
prawił mszę za ojczyznę, a w 
wygłoszonej homilii nawiązał 
m.in. do beatyfikacji Jana Pawła 
II oraz dziedzictwa, jakie zosta-
wił po sobie papież Polak. 

Niespełna rok później, 
w kwietniu 2012, przyjechał 
uczcić pamięć wszystkich ofiar 
sowieckich obozów. Zwracając 
się wprost do młodzieży przy-

pomniał, że z rozkazu Stali-
na masowo mordowano kwiat 
polskiej inteligencji, bo Polska 
i Polacy mieli zniknąć z mapy 
świata. 

17 września 2013 roku od-
były się miejskie obchody rocz-
nicy wybuchu II wojny świa-
towej. Ich kulminacyjnym 
momentem było odsłonięcie 
pomnika poległych na cmen-
tarzu wojennym w al. 600-le-
cia, pomnika który poddany 
został renowacji. Obchody roz-
poczęły się w kościele Narodze-
nia N.M.P. mszą w intencji ofiar 

wojny, którą biskup odprawił w 
asyście czterech proboszczów 
sochaczewskich parafii. 

- Kochani, Sochaczew po-
trafi świętować, potrafi przypo-
minać swoim dzieciom i swoim 
obywatelom o tym, że Ojczyzna 
jest matką, którą trzeba kochać 
jak matkę rodzoną (…). Cieszą 
się dzieci, gdy matka jest szczę-
śliwa, płaczą dzieci, gdy matka 
cierpi. Myśmy przeżyli to 74 lata 
temu. Wtedy trzeba było nam 
stanąć w obronie Ojczyzny. 
Dzieci nie wiedzą, co to znaczy 
bronić ojczyzny. Trzeba stanąć i 

tak mocno - albo z karabinem, 
albo z sercem powiedzieć - nie, 
dalej ani kroku! – podkreślał w 
homilii Józef Zawitkowski.  

11 listopada 2014 roku ks. 
biskup poprowadził uroczy-
stość przekazania do kościoła 
MB Różańcowej, przez socha-
czewski oddział NSZZ „Soli-
darność”, relikwii błogosławio-
nego ks. Jerzego Popiełuszki. 
Związek ufundował wcześniej 
tablicę poświęconą księdzu, 
umieszczoną przy wejściu do 
świątyni. To tam co roku skła-
dane są kwiaty w rocznicę Po-

rozumień Sierpniowych i 
rocznicę śmieci kapłana mę-
czennika, patrona „Solidarno-
ści” i jej duchowego opiekuna.

Msza żałobna za duszę ks. 
biskupa została odprawiona 7 
listopada w Bazylice Katedral-
nej w Łowiczu. Przewodni-
czył jej metropolita łódzki abp 
Grzegorz Ryś. W uroczysto-
ściach wzięli udział przedsta-
wiciele władz państwowych, 
wojewódzkich, samorządowcy, 
duchowni oraz wierni. Biskup 
spoczął na cmentarzu w miej-
scowości Żdżary. 

Pożegnaliśmy księdza biskupa
29 października w Warszawie, w wieku 81 lat, zmarł biskup Józef Zawitkowski. Przez niemal trzydzieści lat związany 
był z diecezją łowicką, najpierw jako biskup pomocniczy (1992-2013) a po przejściu na emeryturę jako biskup senior. 
Sochaczewianie znali go przede wszystkim z płomiennych, patriotycznych kazań, szacunku okazywanego obrońcom ojczyzny. 
Warto wspomnieć kilka najważniejszych wizyt ks. biskupa w naszym mieście.

OGŁOSZENIE

W 2013 roku pomnik na cmentarzu wojennym w Trojanowie 
został gruntownie odnowiony. Obelisk wraz z nową tablicą 
poświęcił biskup Zawitkowski

W czerwcu 2003 roku biskup wraz z prezydentem 
Kaczorowskim wzięli udział w złożeniu w Pominiku Pamięci 
ziemi pobranej z cmentarza lotników polskich w Newark

Po pożegnaniu z wiernymi w łowickiej katedrze, ciało biskupa 
spoczęło na cmentarzu w Żdżarach (fot. radio Victoria)

W 70 rocznicę sowieckiej napaści na Polskę na trojanowskiej nekropolii, 
obok żołnierskich kwater, posadzono cztery Dęby Pamięci
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Na początku delegacje 
uczciły pamięć bohaterów 
naszej małej ojczyzny, skła-
dając biało-czerwone wią-
zanki kwiatów w miejscach 
pamięci. Burmistrz Piotr 
Osiecki i wicestarosta Tade-
usz Głuchowski udali się na 
cmentarz parafialny przy ul. 
Traugutta. Tam, w asyście 
dowódców 3. Warszawskiej 
Brygady Rakietowej Obrony 
Powietrznej generała bryga-
dy Kazimierza Dyńskiego 
i 38. Sochaczewskiego Dy-
wizjonu Zabezpieczenia 
Obrony Powietrznej pod-
pułkownika Andrzeja Mań-
kowskiego oraz członków 
Muzealnej Grupy Rekon-
strukcji Historycznej im. 
II/18 pp., złożyli kwiaty na 
grobie majora Feliksa Ko-
zubowskiego, dowodzącego 
obroną miasta we wrześniu 
1939 roku, oraz kwaterze 
rodziny Garbolewskich. 
Delegacja udała się następ-
nie pod budynek komendy 
straży pożarnej, gdzie do-
łączyli do niej m.in.: prze-
wodniczący rady powiatu 
Andrzej Kierzkowski, ks. 
prałat Piotr Żądło, przed-
stawiciele sochaczewskiej 
policji i państwowej straży 
pożarnej. Tę część obcho-
dów uświetniła czwórka ka-
walerzystów z GRH 14. Puł-
ku Ułanów Jazłowieckich. 

Kwiaty złożono w 
dwóch miejscach, najpierw 

przy tablicy upamiętniają-
cej bohaterskich strażaków, 
którzy 11 listopada 1918 
roku rozbroili niemiec-
ki garnizon stacjonujący w 
Sochaczewie, oraz przy po-
piersiu marszałka Józefa 
Piłsudskiego, Honorowe-
go Obywatela naszego mia-
sta. Kolejne kwiaty trafiły 
pod tablicę umieszczoną na 
frontowej ścianie budyn-
ku muzeum, ufundowanej 
przed dwoma laty z okazji 
setnej rocznicy odzyska-
nia przez Polskę niepodle-
głości. Tablica poświęco-
na jest Michałowi Czapigo, 
Ignacemu Włodzimierzowi 
Garbolewskiemu, Jerzemu 
Iwanickiemu, Władysławo-
wi Księżopolskiemu, Wa-
cławowi Przedpełskiemu, 
porucznikowi Rokickiemu, 
Henrykowi Świeżyńskie-
mu, ks. Feliksowi Tacikow-
skiemu a także wszyst-
kim mieszkańcom naszego 
powiatu, którzy 11 listo-
pada 1918 roku rozbroili 
niemiecki garnizon w So-
chaczewie i powiesili nad 
gruzami miasta flagę naro-
dową.

Delegacja przeszła 
też pod figurę Chrystusa 
Zmartwychwstałego, znaj-
dującą się obok wejścia do 
kościoła. Pomnik ten ufun-
dowali mieszkańcy mia-
sta 101 lat temu, w pierw-
szą rocznicę odrodzenia 

Uczciliśmy odzyskanie niepodległości
Sochaczew godnie uczcił 102 rocznicę odzyskania przez Polskę niepodległości. Z powodu obostrzeń covidowych obchody 
miały skromniejszy wymiar niż zazwyczaj. Wzięli w nich udział przedstawiciele władz samorządowych, kościoła, służb 
mundurowych oraz harcerze. Część świętowania przeniesiono do sieci internetowej. 
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Polski. W ścianę świątyni 
obok figury wmurowano 
później tablicę z nazwiska-
mi  mieszkańców ziemi so-
chaczewskiej poległych w 
okresie 1918-1920. Obie pa-
miątki cudem przetrwały 
bombardowania niemiec-
kie w 1939 r. oraz walki w 
styczniu 1945 r. 

Po złożeniu kwiatów ze-
brani przeszli do kościoła 
pw. Matki Bożej Różańco-
wej. Tam odprawiona zo-
stała uroczysta msza. Cele-
brujący ją proboszcz Piotr 
Żądło wyraził radość ze 
spełniania obowiązku od-
prawiania mszy za ojczy-

znę. Podkreślał, iż 11. li-
stopada należy szczególnie 
pamiętać o nierozerwalno-
ści państwa polskiego i pol-
skiego Kościoła.

Ostatnim punktem ob-
chodów było zwiedzanie 
wystawy plenerowej „Har-
cerki i harcerze w obronie 
Ojczyzny. Rok 1920”, pre-
zentującej wkład harcerek i 
harcerzy w zwycięstwo nad 
bolszewikami oraz sylwetki 
wybranych harcerskich bo-
haterów. Została ona przy-
gotowana przez Chorą-
giew Mazowiecką ZHP w 
ramach obchodów setnej 
rocznicy wojny polsko-bol-

szewickiej 1920 roku przy 
współpracy Ministerstwa 
Obrony Narodowej. Wysta-
wę można oglądać na placu 
Kościuszki. 

Duża część niepodległo-
ściowych obchodów odbyła 
się w tym roku w sieci inter-
netowej. I tak, na fanpagu 
SCK przypomniano przygo-
towany dwa lata temu mu-
sical „Niepodległa. I iskra 
tylko”. Podobnie szkoła mu-
zyczna na swym Facebooku 
udostępniła Koncert Muzy-
ki Polskiej złożony m.in. z 
utworów Chopina i Ogiń-
skiego, znanych pieśni żoł-
nierskich (Rozkwitały pąki 

białych róż, Pierwsza ka-
drowa i inne). Na profilu Fa-
cebook Urzędu Miasta udo-
stępniono natomiast zapis 
występu liczącego 250 osób 
Chóru Niepodległa. Odwie-
dzający fanpag ratusza mo-
gli w południe zaśpiewać 
razem z nim Mazurka Dą-
browskiego, a kilka godzin 
później „My, pierwsza bry-
gada”. Niespodziankę dla 
słuchaczy przygotowała też 
Sochaczewska Orkiestra 
Dęta, która nagrała – w try-
bie online – pierwszą zwrot-
kę polskiego hymnu. 

(seb, mf, daw)

Jak z polskim hymnem, nagranym 
zdalnie, poradziła sobie Orkiestra Dęta 
Sochaczew można się przekonać na 
miejskim fanpagu na Facebooku

Na Facebooku ratusza przypomnimy 
sobie, jak pięknie śpiewał Chór 
Niepodległa

Koncert patriotyczny w wykonaniu 
uczniów PSM można obejrzeć na fanpagu 
Państwowej Szkoły Muzycznej

Pod pomnikiem ostatniego prezydenta RP na uchodźstwie 
Ryszarda Kaczorowskiego biało-czerwone róże złożyły 
komendant hufca phm. Anna Wasilewska wraz ze swoją 
zastępczynią phm. Katarzyną Mosakowską-Sobótką

Święto Niepodległości w symboliczny sposób uczcił pałac w 
Gawłowie. Jego elewację podświetlono w naszych barwach 
narodowych

W hołdzie harcerzom 
Za nami kolejna rocznica odzyskania przez 
Polskę niepodległości. To wyjątkowe święto 
poświęcone ojczyźnie i wolności. To rów-

nież dobra okazja, żeby wspólnie z Hufcem 
ZHP zaprosić wszystkich mieszkańców do 
obejrzenia plenerowej wystawy „Harcerki 
i harcerze w obronie Ojczyzny. Rok 1920”.
Wystawę prezentującą wkład harcerek 
i harcerzy w zwycięstwo oraz sylwetki 
wybranych harcerskich bohaterów 
przygotowała Chorągiew Mazowiecka 
ZHP w ramach obchodów setnej rocznicy 
wojny polsko-bolszewickiej 1920 roku 
przy współpracy MON. Przedstawia m.in.: 
udział w walkach 1920 roku harcerskich 
oddziałów wojskowych, służbę pomocni-
czą w 1920 roku oraz wybrane sylwetki 
harcerek i harcerzy, zasłużonych w 
działaniach wojennych tego okresu. Na 24 
wielkoformatowych tablicach w narracyjny 

sposób, z wykorzystaniem reprodukcji 
archiwalnych dokumentów i fotografii, 
można zapoznać się z przebiegiem wojny 
polsko-bolszewickiej, ze szczególnym 
uwzględnieniem Bitwy Warszawskiej 
i działań wojennych prowadzonych na 
Mazowszu w roku 1920. Ekspozycja pod-

kreśla również fenomen „orląt płockich” 

w harcerskich mundurach. Wśród odzna-

czonych przez marszałka Piłsudskiego 
obrońców znalazło się dziesięciu płockich 
harcerzy oraz najmłodszy kawaler Krzyża 
Walecznych - jedenastoletni Tadzio Je-

ziorowski, uczeń płockiej Małachowianki. 
Wystawę można oglądać na placu Ko-

ściuszki do 23 listopada.

Jak co roku o Święcie Nie-
podległości nie zapomnieli 
przyjaciele z naszego miasta 
partnerskiego, ukraińskiego 
Gródka. Kończący swą kaden-
cję burmistrz Wasilij Pidlisny 
skierował do Piotra Osiec-
kiego i Sylwestra Kaczmarka 
specjalny list, w którym, w 
imieniu całej społeczności 
Gródka, przesyła sochacze-
wianom gratulacje z okazji 
Dnia Niepodległości. 

11 listopada 1918 roku Pol-
ska odzyskała swoją niepodle-
głość. W tym dniu spełniły się 
nadzieje i oczekiwania kilku 
pokoleń, całego narodu. Pola-
cy odbudowali swoją ojczyznę, 
przywrócili biało-czerwoną 
flagę. 11 listopada to też oka-
zja, by wspomnieć wszystkich, 
którzy przyczynili się do od-
budowy niepodległej i wolnej 
Polski. Odzyskanie wolności to 
złota karta w życiorysie Polski, 
nowa epoka Polaków, którzy 
pragnęli narodowego renesan-
su, rozwoju kultury, dobrobytu 
i duchowego ożywienia. Cie-
szę się, że od ponad 25 lat pod-
trzymujemy i rozwijamy przy-
jaźń i partnerską współpracę 
naszych miast. Na przykła-
dzie Gródka i Sochaczewa po-
kazujemy innym, jak powin-
ny wyglądać relacje pomiędzy 
ukraińskim a polskim naro-
dem. (…) W Dniu Niepodle-
głej Rzeczypospolitej Polskiej 
życzę Wam dużo zdrowia, sił i 

inspiracji na drodze do lepszej 
przyszłości! Niech żyje Polska! 
Niech żyje Niepodległa! - za-
kończył list mer Gródka Vasi-
lij Pidlisny.

Z życzeniami do sochacze-
wian zwróciła się także nowa 
pani burmistrz Neonila An-
driychuk, lada dzień obejmu-
jąca ten urząd.  Gratuluję Pań-
stwu i wszystkim mieszkańcom 
Sochaczewa ważnej daty, która 
na zawsze jest zapisana w histo-
rii Waszego kraju - Święta Nie-
podległości RP! Dzisiaj buduje-
cie europejskie państwo o silnej 
gospodarce i demokratycznych 
wartościach. Dzięki niezłomne-
mu duchowi, jedności i ciężkiej 
pracy Polacy nie tylko odzyskali 
swój kraj, ale również uczynili z 
niego wzór pomyślnego rozwo-
ju i dobrobytu w zjednoczonej 
Europie. Nasza wspólna histo-
ria jednoczy ukraiński i polski 
naród. Bardzo się cieszę, że na 
przykładzie Gródka pokazu-
jemy, jak powinny rozwijać się 
stosunki między naszymi naro-
dami. Gródek to dla wielu Pola-
ków dom, w którym z pokolenia 
na pokolenie przekazywane są 
polskie tradycje, kultura i język. 
(…) Życzę wszystkim mieszkań-
com Sochaczewa zdrowia, spo-
koju, dobrobytu i wielkich osią-
gnięć, niech to święto da Wam 
jeszcze więcej inspiracji, twór-
czych osiągnięć w imię dobro-
bytu Rzeczypospolitej Polskiej! 
– napisała Neonila Andriy-
chuk.

Życzenia od 
partnerów z Gródka
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Kwiaty rozdysponowane 
zostały we wtorek, 10 listo-
pada, tuż przed narodowym 
świętem. Akcja pod hasłem 
„Kwiaty dla bohaterów” 
miała także wymiar patrio-
tyczny. 

– Wspierając lokalnych 
przedsiębiorców mamy na 
uwadze, że chryzantemy w 
Polsce stanowią symbol li-
stopadowych dni poświę-
conych zmarłym. Stąd, w 
swych myślach przekazuje-
my je w hołdzie obrońcom 
Rzeczypospolitej, którzy 
oddali swoje życie broniąc 
jej niepodległości – mówi 
Jolanta Gonta, starosta so-
chaczewski.

Przypomnijmy, chry-
zantemy pozyskane przez 
Agencję Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa od 
producentów i sprzedawców 
w ramach pomocy finanso-
wej związanej ze skutka-
mi wprowadzonego zakazu 
wstępu na cmentarze są do-
stępne dla organizacji po-
zarządowych, samorządo-
wych oraz innych instytucji 
publicznych.

- Wykorzystując pro-
pozycję finansową rządu, 
podjęliśmy decyzję, by jak 
najszybciej przejąć chry-
zantemy. W ten sposób 
chcemy pomóc lokalnym 
producentom i sprzedaw-
com kwiatów, którzy utra-
cili korzyści ze sprzedaży na 

skutek zamknięcia cmen-
tarzy, co było spowodowa-
ne epidemią koronawiru-
sa. Przedsiębiorca bowiem, 
by uzyskać dofinansowa-
nie w ramach rządowej po-
mocy musi oddać swoje 
kwiaty na rzecz m.in. jed-
nostki samorządu tery-
torialnego. Korzystając z 
takiego rozwiązania nawią-
zaliśmy współpracę poprzez 
ARiMR ze sprzedawcami z 
terenu naszego powiatu – 
mówi Tadeusz Głuchowski, 
wicestarosta sochaczewski, 
który osobiście nadzorował 
akcję rozwożenia przejętych 
chryzantem. Towarzyszyli 
mu m.in. Anna Pawłowska, 
członek Zarządu Powiatu, 
Aneta Roskosz, przewod-
nicząca MiR i powiatowa 
radna oraz Jarosław Pacho-
wiak, kierownik biura po-
wiatowego ARiMR w So-
chaczewie. 

W akcję rozdysponowa-
nia kwiatów i dekorowania 
cmentarzy zaangażowali się 
także dyrekcja i pracowni-
cy Powiatowego Zarządu 
Dróg, biura powiatowego 
ARiMR, druhowie z Ochot-
niczych Straży Pożarnych, 
a także członkowie Stowa-
rzyszenia Muzealna Grupa 
Historyczna II batalionu 18 
pułku piechoty. 

Starostwo Powiatowe  
w Sochaczewie

Kwiaty dla bohaterów
Starostwo Powiatowe aktywnie włączyło się w akcję pomocy producentom 
i sprzedającym kwiaty. Z inicjatywy starosty Jolanty Gonty, urząd w ramach 
pomocy dla lokalnych przedsiębiorców przejął od ARiMR trzy tysiące chryzantem. 
Udekorowano nimi cmentarze na terenie powiatu sochaczewskiego. Chryzantemy 
przyozdobiły groby wojenne, m.in. przy ul. Traugutta i al. 600-lecia.

Urząd Pracy przedstawia ze-
staw ofert jakimi obecnie dys-
ponuje: specjalista ds. zaopa-
trzenia i importu, pracownik 
biurowy, spedytor, sprzedawca 
w sklepie medycznym, sprzą-
taczka, maszynista maszyn i 
urządzeń oczyszczalni ścieków, 
mistrz robót elektrycznych, 
elektromechanik, elektromon-
ter instalacji elektrycznych, kie-
rowca samochodu ciężarowego 
kat.B, operator wózka widło-
wego, operator koparko-łado-

warki, magazynier, pracownik 
magazynowy, pracownik pro-
dukcyjno-magazynowy, pra-
cownik ochrony, operator ma-
szyn CNC, szlifierz.

PUP dysponuje także 
ofertami z zagranicy. 

Czechy – pracownik pro-
dukcji, operator produkcji;

Irlandia – pracownik 
produkcji;

Niemcy – asystent sto-
matologiczny, blacharz/po-
mocnik blacharza, florysta/

florystka, kierowca samo-
chodu dostawczego, masa-
żysta Thai, mechanik insta-
lacji sanitarnej, grzewczej 
i klimatyzacji, monter in-
stalacji elektrycznych/mon-
ter-pomocnik, murarz/tyn-
karz, pracownik do obsługi 
ładunku na dźwigi, pracow-
nik magazynowy, pracow-
nik produkcyjny, pracow-
nik w dziale handlowym;

Norwegia – kucharz, 
mechanik rowerów, mu-

rarz-tynkarz, pracownik 
do oklejania samochodów i 
przyciemniania szyb, senior 
Software Engineer.

Szczegółowych infor-
macji o ofertach można za-
sięgnąć w  PUP przy ul. Ku-
socińskiego 11, pokój 41, tel. 
862-33-93 wew. 141. 

Aktualne oferty pracy z PUP

Zakupione w ramach pro-
jektu „Wsparcie dzieci 
umieszczonych w pieczy 
zastępczej w okresie pan-
demii COVID-19” środki 
ochrony osobistej trafiły 
do dzieci przebywających 
w pieczy zastępczej w po-
wiecie sochaczewskim. 
Powiatowe Centrum Po-
mocy Rodzinie przekazało 
maseczki, rękawiczki oraz 
środki dezynfekujące. 

Powiat sochaczewski otrzy-
mał dla dzieci z pieczy za-
stępczej kwotę 234,5 tys. zł 
dofinansowania z budże-
tu państwa oraz unijnego 
Programu Operacyjnego 
Wiedza Edukacja Rozwój 
lata 2014-2020. W ramach 
projektu do dzieci przeby-
wających w 49 rodzinach 
zastępczych na terenie po-
wiatu sochaczewskiego oraz 
w Placówce Opiekuńczo-
-Wychowawczej w Giżycach 
trafiło wcześniej łącznie 65 

komputerów przenośnych. 
Dzieci otrzymały nowe 
srebrne, 15-calowe notebo-
oki firmy DELL. Laptopy 
wyposażone w dyski SSD o 
pojemności 512 GB zostały 
skonfigurowane i przygoto-
wane do pracy. Dokonano 
w nich wszystkich najnow-
szych dostępnych aktuali-
zacji systemowych, wgrano 
niezbędne oprogramowa-
nie.

- Wszystkie te działa-
nia są w obecnym czasie 
niezwykle potrzebne. Re-
alizujemy je, aby zapobie-
gać i ograniczać negatywne 
skutki epidemii w obsza-
rze pieczy zastępczej. Stara-
my się robić wszystko, żeby 
wzmacniać nasze rodzi-
ny zastępcze i pomagać im 
w bezpiecznej realizacji ich 
zadań w okresie pandemii – 
podkreśla Katarzyna Kajak, 
dyrektor Powiatowego Cen-
trum Pomocy Rodzinie w 
Sochaczewie.

Środki ochrony dla 
dzieci z pieczy zastępczej

Czas pandemii spowodo-
wał, że wiele imprez o cha-
rakterze kulturalnym, spo-
łecznym czy rekreacyjnym 
zostało odwołanych. Sta-
rostwo powiatowe w tym 
roku, poza dożynkami po-
wiatowymi, które ograni-
czono tylko do uroczystości 
kościelnych, nie podjęło 
się organizacji kiermaszu 
wielkanocnego, targów rol-
nych czy rajdu rowerowego. 

Starostwo właśnie powin-
no zbierać zamówienia od 
wystawców zainteresowa-
nych udziałem w kierma-

szu bożonarodzeniowym 
i przygotowywać tę jed-
ną z największych imprez 
wystawienniczych w tej 
części Mazowsza. Nieste-
ty, w tym roku, w związku 
z bieżącą sytuacją epide-
miczną i wprowadzonymi 
obostrzeniami, ale tak-
że zaleceniami sanitarny-
mi – kiermasz „Boże Na-
rodzenie na Mazowszu”, 
organizowany z reguły w 
drugą niedzielę grudnia w 
gościnnych progach hotelu 
„Chopin” w Sochaczewie, 
nie odbędzie się. 

W tym roku bez kiermaszu 
bożonarodzeniowego
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Policjanci przyjęli zawiado-
mienie z którego wynikało, 
że nieznany sprawca ukradł 
materiały z terenu budo-
wy. Łupem złodzieja padły 
znaczne ilości materiałów - 
ponad tona kleju do wtapia-
nia siatki, wełna mineralna 
i kilkadziesiąt paczek styro-
pianu. Jak się okazało, dwa 
tygodnie wcześniej, z tej sa-
mej budowy również znik-
nęły paczki z klejem.

Funkcjonariusze usta-
lili, że sprawcą kradzieży 
może być 27–letni mieszka-
niec gminy Sochaczew pra-
cujący na budowie z której 
zginęły materiały budowla-
ne. W trakcie przeszukania 
jego domu, na strychu zna-
leziono część skradzionych 
materiałów o wartości oko-
ło 12,5 tys. złotych.

Mężczyzna usłyszał za-
rzut kradzieży i w czasie 
przesłuchania przyznał się 

do winy. Ustalono, że stra-
ty jakie poniosły dwie fir-
my pracujące przy budo-
wie wyniosły ponad 50 
tys. zł. Teraz nieuczciwe-
mu pracownikowi grozi 
do pięciu lat pozbawienia 
wolności.

Jak powidziała nam ofi-
cer prasowy KPP w Socha-
czewie mł. asp. Agnieszka 
Dzik, pracownicy firm bu-
dowlanych są na ogół uczci-
wi wobec pracodawców i do 
tego typu zdarzeń nie do-
chodzi często. 

- Jeśli już mamy do czy-
nienia z kradzieżą na tere-
nie budowy, najczęściej są 
to czyny dokonywane przez 
osoby z zewnątrz, a mate-
riały budowlane giną wła-
ścicielom prywatnych pose-
sji - mówi Agnieszka Dzik. 

Kradzież za ponad 
pięćdziesiąt tysięcy
Nieuczciwy pracownik, który kradł materiały budowlane, usłyszał już zarzut. 
Straty poniesione przez dwie firmy wyniosły ponad 50 tys. złotych. Policjantom 
udało się odzyskać część skradzionych materiałów.

Mimo, że w tym roku z uwa-
gi na epidemię oficjalnie nie 
odbyła się akcja „Znicz”, 
policjanci i tak w okresie 
Święta Zmarłych zintensy-
fikowali swoje działania. 
Tym razem wykryli jedynie 
dwóch nietrzeźwych kie-
rowców. Gorzej było z prze-
strzeganiem ograniczeń 
prędkości.

Za patrolowanie ulic Mazow-
sza odpowiedzialna jest poli-
cyjna grupa „Speed”. O tym, 
że działa aktywnie, przeko-
nali się kolejni kierowcy, któ-
rzy stracili prawa jazdy i uka-
rani zostali mandatami oraz 
punktami karnymi. Nadmier-
na prędkość to najczęściej wy-
mieniana przyczyna wypad-
ków drogowych. Wynika to 
nie tylko z policyjnych staty-
styk, ale i z obserwacji użyt-
kowników dróg. Do 8 listopa-

da policjanci z grupy „Speed” 
skontrolowali ponad tysiąc po-
jazdów. 742 kierowców prze-
kroczyło dozwoloną prędkość, 
w tym 24 przekroczyło obwią-
zujące przepisy w obszarach 
zabudowanych. Policjanci na-
łożyli 840 mandatów karnych, 
zatrzymali 22 prawa jazdy i 33 
dowody rejestracyjne. Mundu-
rowi zatrzymali także dwóch 
pijanych kierowców.

(seb)

„Znicz”, którego nie było
Również policja coraz częściej 
prowadzi swoje działania on-
line. Powstał cykl rozmów o 
bezpieczeństwie, który moż-
na obejrzeć na stronach inter-
netowych policji. Najnowsza 
część odnosi się do bezpie-
czeństwa w sieci. 

Dotychczas policja miała moż-
liwość spotykania się z dziećmi 
w szkołach, wzięcia udziału w 
obradach rady osiedla, czy zor-
ganizowania warsztatów dla se-
niorów

- Jeszcze wiosną, na począt-
ku pandemi, organizowaliśmy 
krótkie spotkania z uczniami. 
Odbywały się w maseczkach, 
z zachowaniem reżimu sani-
tarnego – mówi oficer praso-
wy KPP w Sochaczewie mł. asp. 
Agnieszka Dzik. – Teraz, z oczy-
wistych względów, taka forma 
kontaktu jest niemożliwa. 

Akcje profilaktyczne po-
licji coraz częściej pojawia-

ją się w internecie, gdzie są 
ogólnie dostępne. Nie są to 
pierwsze tego typu działa-
nia, jednak na ten moment to 
optymalny sposób ostrzega-
nia przed zagrożeniami.

Właśnie udostępniony zo-
stał film „Dzieci i młodzież: 
zagrożenia w Internecie”. 
Podczas pandemii niepełno-
letni stają w obliczu poważ-
nych zagrożeń. Wspomina o 
nich Zuzanna Polak z Cen-
trum Cyberbezpieczeństwa 
Państwowego Instytutu Ba-
dawczego NASK.

Materiał skierowany jest 
głównie do rodziców. Mogą się 
z niego dowiedzieć, jakie me-
chanizmy kierują dziećmi pod-
czas nawiązywania kontaktów 
w necie i jakie zagrożenia mogą 
z nich wynikać, a także jak 
ustrzec przed nimi swoje dziec-
ko. Materiał można znaleźć na 
stronie www.policja.pl.

(seb)

O cyberbezpieczeństwie

W niedzielę 15 listopada, 
przed godziną 12.00, so-
chaczewscy stażacy otrzy-
mali  zgłoszenie o pożarze 
samochodu w miejscowości 
Wilcze Tułowskie (gmi-
na Brochów). Na miejsce 
skierowany został zastęp 
gaśniczy z sochaczewskiej 
Jednostki Ratowniczo-Ga-
śniczej PSP oraz zastępy z 
Ochotniczych Straży Po-
żarnych w Brochowie i Mi-
szorach.

Na miejscu strażacy znaleźli 
samochód osobowy Volks-
wagen Passat w całości zaję-
ty ogniem. 

- Działania straży pożarnej 
polegały na zabezpieczeniu miej-
sca zdarzenia oraz ugaszeniu 
pojazdu jednym prądem wody 
- mówi oficer prasowy KPP w 
Sochaczewie kpt. Rafał Krupa.

Po zakończeniu akcji 
gaśniczej strażacy starannie 
sprawdzili pogorzelisko.

Akcję gaśniczą prowa-
dzoną przez 4 strażaków 
PSP i 7 strażaków OSP za-
kończono o godzinie 13:10.

Ze wstępnych ustaleń poli-
cji nie wynika, żeby ktoś pod-
palił zniszczony samochód. 
Najprawdopodobniej doszło do 
samozapłonu.

(seb)

Spłonął samochód

32-letni mężczyzna z gmi-
ny Iłów uniemożliwił dal-
szą podróż nietrzeźwemu 
69-latkowi, który miał pra-
wie dwa promile alkoholu w 
organizmie. 

W sobotę 7 listopada so-
chaczewscy policjanci zo-
stali powiadomieni o oby-
watelskim ujęciu pijanego 
kierowcy. Z przekazanych 
informacji wynikało, że 32–
letni mieszkaniec gminy 
Iłów jechał samochodem, 
gdy nagle drogę zajechał mu 
kierowca pojazdu marki To-
yota RAV 4.

Jak na miejscu ustalili poli-
cjanci, 69-letni mężczyzna sie-
dzący za kierownicą suva, nie 
miał włączonych świateł mija-
nia i poruszał się lewą stroną 
jezdni. Widząc taki styl jazdy, 

32–latek postanowił zareago-
wać. Zmusił kierowcę toyoty 
do zatrzymania auta, po czym 
zabrał mu kluczyki i zadzwo-
nił na numer alarmowy.

Nietrzeźwy kierowca to 
mieszkaniec gminy Młodzie-
szyn. Został poddany bada-
niu na zawartość alkoholu, 
które wykazało prawie dwa 
promile. Funkcjonariusze za-
trzymali mu prawo jazdy i do-
prowadzili go do policyjnego 
aresztu. Będzie teraz odpo-
wiadał za kierowanie pojaz-
dem pod wpływem alkoho-
lu. Przestępstwo to zagrożone 
jest karą do 2 lat pozbawienia 
wolności. A mieszkańcowi 
gminy Iłów, który nie pozo-
stał obojętny i być może zapo-
biegł tragedii na drodze, poli-
cja gratuluje postawy godnej 
naśladowania.

Kierowca dokonał 
obywatelskiego zatrzymania
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Ponad 30 lat temu odbyły się pierwsze lokalne wybory w wolnej Polsce. Dały one początek działalności samorządów w miastach  
i gminach, umożliwiły mieszkańcom współdecydowanie o sprawach dla nich istotnych, a kilka lat później przyniosły powszechne 
wybory wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Sami mogliśmy decydować, kogo chcielibyśmy posadzić na fotelu burmistrza. 
Przypominamy najważniejsze wydarzenia i inwestycje minionego trzydziestolecia.

Trzy dekady samorządu lokalnego (cz.14)

IV kadencja sochaczewskiego samorządu, lata 2002-2006
W tej kadencji po raz pierwszy sami wybraliśmy burmi-
strza. Nowy gospodarz miasta obiecywał wyborcom, 
że zadba o estetykę miasta, dlatego do 2006 roku 
gruntownej modernizacji poddany został plac Kościuszki, 
ulica Farna, plac św. Dominika, skwer przed kościołem 
św. Wawrzyńca, oświetlenie zyskał park Garbolewskiego 
i elewacja muzeum ziemi sochaczewskiej. Kilka szkół i 
przedszkoli przeszło termomodernizację, wmurowano też 
akt erekcyjny pod rozbudowę Szkoły Podstawowej nr 
4. Na mapie miasta pojawiły się nowe instytucje – filia 
MOK w Boryszewie, którą utworzono w dawnym budynku 
Zakładowego Domu Kultury, oraz Gimnazjum nr 3 przy 
nowo powołanym Zespole Szkół w Chodakowie. W daw-
nym biurowcu ZUK powstała siedziba pięciu instytucji 
(m.in. MOPS i DDPS) zajmujących się niesieniem pomocy 
osobom chorym, biednym i samotnym. Kilometry kana-
lizacji ułożono w dzielnicach Zatorze i Malesin, nowego 
blasku nabrała ulica Senatorska, w pełni przebudowano 
przemysłową część targowiska przy ulicy Pokoju i 
zasiedlono niemal trzydzieści mieszkań w nowym bloku 
socjalnym przy ul. Fabrycznej. W sportowej i rekreacyjnej 
ofercie miasta pojawił się skate park, sztucznie mrożone 
lodowisko oraz w pełni przebudowany Integracyjny Ogród 

Zabaw przy alei 600-lecia. Honorowym Obywatelem 
Sochaczewa został Prezydent Ryszard Kaczorowski. I naj-
ważniejsze - w grudniu 2003 roku zakończyła się budowa 
obwodnicy miasta.

Miastem kierował burmistrz Bogumił Czubacki wspierany 
przez dwóch zastępców: Jerzego Żelichowskiego i Krzysztofa 
Brymorę.

V kadencja sochaczewskiego samorządu, lata 2006-2010
W latach 2006-2010 rozpoczęto budowę kanalizacji sanitarnej tj. 
kolejnych odcinków w centrum Sochaczewa, wymianę starej sieci, 
dalszą modernizację oczyszczalni oraz projektowanie kanalizacji 
dla Chodakowa, Wypaleniska, Rozlazłowa, Karwowa oraz rejonu 
ulicy Żyrardowskiej. Bardzo poważnie dokapitalizowano ZWiK, by 
był w stanie udźwignąć koszty planowanej kanalizacji obejmu-
jącej niemal całe miasto. Rozbudowano SP nr 4 o dodatkowe 
skrzydło, a w starej części przeprowadzono termomodernizację. 
Ówczesne Gimnazjum nr 1 wzbogaciło się o nową salę sportową, 
a w ramach programu Orlik 2012 przy Gimnazjum nr 2 powstały 
dwa boiska – piłkarskie oraz wielofunkcyjne. Zostając przy 
sporcie i rekreacji nie sposób pominąć faktu, że w tej kadencji 
w Chodakowie oddano do użytku boisko piłkarskie ze sztuczną 
trawą, zbudowano też przy ul. Warszawskiej stałe lodowisko 
wraz z zadaszeniem. W kilku etapach kompleksowo przebudo-
wano ulicę Traugutta, ruszył remont Warszawskiej. To dawne 
drogi krajowe, przekazane miastu pod opiekę w chwili oddania 
do użytku obwodnicy. Potem przez lata samorząd prowadził spór 
z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad domagając się 

naprawy zdewastowanych ulic lub pieniędzy na przeprowadzenie 
ich remontu. PEC zaczął dostosowywać swoje kotłownie olejowe 
do spalania gazu sieciowego, termomodernizację przeszły przed-
szkola nr 1, 3 i 4, na dobre ruszył miejski monitoring. Zbudowano 
drugi budynek socjalny przy ul. Fabrycznej.

Miastem kierował burmistrz Bogumił Czubacki wspierany 
przez dwóch zastępców: Jerzego Żelichowskiego i Krzysztofa 
Ciołkiewicza.

(opr. daw)

Krzysztof Wasilewski - Honorowy Obywatel Miasta
To urodzony sochaczewianin, z wykształcenia pedagog, wieloletni 
nauczyciel „osiemdziesiątki”, zastępca Komendanta Głównego OHP, 
przez dwadzieścia ostatnich lat dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
w Sochaczewie, a przez niemal całe życie harcerz, instruktor ZHP, w 
końcu przez blisko 30 lat komendant sochaczewskiego hufca.
Bo to właśnie harcerstwo stało się pasją jego życia. Podczas 
sześćdziesięciu lat harcerskiej służby wychował wiele pokoleń 
młodych ludzi, a hufiec pod jego kierownictwem i przy osobistym 
zaangażowaniu zawsze był ambasadorem i znakomitą wizytówką 
miasta nie tylko w kraju, ale też na świecie.
Organizował i brał udział w licznych przedsięwzięciach społecznych, 
uczestniczył w ważnych obchodach rocznicowych oraz dużych 

projektach o charakterze 
patriotycznym. Przez wiele lat 
wspólnie z harcerzami jeździł 
do Włoch na Monte Cassino, do 
Loreto, Ankony, Bolonii. W Roku 
Chopinowskim był to Paryż, a 
w rocznicę wyzwolenia Bredy 
- cmentarz Ettensebaan, gdzie 
spoczywa legendarny dowódca 
1PDPanc generał Stanisław 
Maczek. Sochaczewskiej delegacji nie mogło też zabraknąć na po-
nownym otwarciu Cmentarza Orląt Lwowskich czy uroczystościach w 

Katyniu. W każdym z tych miejsc, wspólnie z młodzieżą, starał się 
jak najlepiej pokazać i opowiadać o swojej małej ojczyźnie. 
Krzysztof Wasilewski ma wiele zasług. Trudno wymienić je wszyst-
kie, ale warto przypomnieć, że to dzięki harcerzom co roku gra 
w Sochaczewie WOŚP, zbierając pieniądze na leczenie Polaków, a 
ostatni prezydent RP na uchodźstwie, legendarny komendant ZHP, 
Ryszard Kaczorowski, jest Honorowym Obywatelem Miasta, ma 
swoją ulicę i obelisk przed harcówką.
Dokonania komendanta Wasilewskiego sprawiły, że uchwałą Rady 
Miasta na sesji w dniu 24 maja 2017, w roku jubileuszu 80-lecia 
utworzenia Hufca ZHP Sochaczew, przyznano mu tytuł Honorowego 
Obywatela Miasta. (opr. sos)

Rok 2006 i oddanie do użytku przebudowanego targowiska

Rozbudowa czwórki o dodatkowe skrzydło pozwoliła  
na likwidację tzw. małej czwórki przy ul. Niemcewicza

Czerwiec 2006 roku i prace budowlane na placu Kościuszki

Sierpień 2007 roku i budowa sali gimnastycznej przy SP nr 1
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Weź udział w konkursach

Zapraszamy na piątki z SCK

Nagrywają na Mikołajki

Kierunek kosmos

Sochaczewskie Centrum Kul-

tury oferuje szereg konkur-

sów online dla młodszych i 

starszych pasjonatów działań 

artystycznych. Tematyka jest 

bardzo szeroka, znajdą coś dla 

siebie miłośnicy działań pla-

stycznych, manualnych, wo-

kalnych i fotograficznych. W 

każdym z konkursów przewi-

dziane są nagrody. 

W miniony piątek rozstrzy-
gnięty został konkurs plastycz-
ny „Bazyliszek. Poznajemy 
legendy stolic”, na który wpły-
nęło 56 prac z placówek szkol-
nych z miasta i powiatu socha-
czewskiego. Warto podkreślić, 
że prace te wykonane były w 9 
zespołach, ale każda z nich po-
siada cechy indywidualne. Ko-
misja w składzie: Monika Boru-
ta-Sałacińska (artysta plastyk, 
instruktor plastyki SCK), Mag-
dalena Franaszek-Niewiadom-
ska (kierownik Impresariatu 
SCK), Anna Wolińska (specja-
lista ds. impresariatu) podkre-
śliła wyjątkowo trudny wybór, 
wysoki poziom i różnorodność 
prezentowanych prac, a także 
bogactwo pomysłów i indywi-
dualne interpretacje plastycz-
ne. Ogromnym walorem arty-
stycznym wszystkich prac jest 

fakt, że zostały one wykonane 
z myślą o konkretnym utworze 
literackim oraz podczas pracy 
zespołowej. Wszystkie zespo-
ły otrzymają nagrody książko-
we oraz pamiątkowe dyplomy. 
Prace zdobywców pierwszych 
nagród zostaną zaprezentowa-
ne na profilu FB Sochaczew-
skiego Centrum Kultury 20 li-
stopada.

Lista nagrodzonych: 

Kategoria I – Przedszkola
Nagroda I: Grupa „Saren-

ki” z Miejskiego Przedszkola 
nr 7 w Sochaczewie pod opie-
ką Izabeli Rogulskiej; wyróż-
nienie: Grupa „Podróżnicy” – z 
Przedszkola Akademia Smyka 
w Sochaczewie pod opieką Ka-
tarzyny Hepner.

Kategoria II – Klasy od I do 
III. 

Nagroda I- ex aequo kla-
sa II a - Szkoła Podstawowa 
w Kątach pod opieką Hanny 
Paradowskiej i Mai Ryż, kla-
sa I a - Szkoła Podstawowa 
nr 7 w Sochaczewie pod opie-
ką Angeliki Wałczu, grupa I 
i II z klasy Ib ze Szkoły Pod-
stawowej nr 7 w Sochaczewie 
pod opieką Marty Małeckiej. 
Wyróżnienie klasa I – Nie-
publiczna Szkoła Podstawo-
wa „Akademia Prymusa” pod 
opieką Elżbiety Kubickiej, kla-
sa II b – Szkoła Podstawowa w 
Kątach pod opieką Patrycji 
Salamon, klasa II c – Szkoła 
Podstawowa nr 7 pod opieką 
Katarzyny Lewczuk. 

Drugi z konkursów to „Pol-
skie drogi” – konkurs Piosenki 
Patriotycznej. Termin nadsyła-
nia zgłoszeń upływa w środę 18 
listopada, więc to ostatni mo-
ment, żeby wziąć w nim udział. 
Zadaniem uczestników jest 
przygotowanie jednego utworu 
o tematyce patriotycznej, udo-
stępnienie nagrania na swoim 
kanale na YouTube oraz prze-
słanie linku wraz z wypełnio-
ną kartą uczestnika i podpisaną 
klauzulą rodo na adres: kon-
kursy.sck@gmail.com. Kon-
kurs adresowany jest zarówno 
do solistów, jak i duetów. Roz-
strzygnięty zostanie 23 listo-
pada o godz. 12.00 na profi-
lu Sochaczewskiego Centrum 
Kultury na Facebooku.

W najbliższym czasie ogło-
szone zostaną kolejne konkur-
sy. Pierwszy, to dobrze już zna-
ny, konkurs na ozdobę i kartkę 
świąteczną, który od lat cie-
szy się ogromną popularno-
ścią. Drugi skierowany będzie 
do pasjonatów fotografii, któ-
rych zadaniem będzie uchwy-
cenie na zdjęciach aktualnej 
pory roku. Szczegóły i regula-
miny konkursów opublikowa-
ne będą na stronie internetowej: 
sck.sochaczew.pl oraz na profi-
lu SCK na facebooku. 

W każdy piątek na Facebo-
oku publikowane są kolejne 
odsłony autorskich projek-
tów Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury. Są wśród nich 
takie, które trwają już kil-
ka miesięcy, jak chociażby 
„SCK czyta dzieciom”, mini 
powieść „Pamiętnik Mamy 

Jagi”, Domowy Teatrzyk 
„Przygody pana Franka”, 
słuchowisko „Między nami, 
pokoleniami” oraz spektakle 
Teatru Maska. Każdy z nich 
ma już swoje wierne grono 
odbiorców, którzy wycze-
kują kolejnych prezentacji. 
W ostatnim czasie pojawi-

ły się też nowości - Teatr Za-
bawy Konik, w którym mali 
blogerzy SCK przedstawia-
ją własne interpretacje zna-
nych wierszy oraz „Babcia 
na czatach” czyli interneto-
wy poradnik językowy. I za-
pewne nie jest to koniec po-
mysłów na kulturę w sieci. 

Niebawem odbędzie się pre-
miera „Czasu dla seniora”, 
która planowana jest na 27 
listopada. Co jeszcze? Żeby 
się przekonać, warto zaglą-
dać na profil Sochaczewskie-
go Centrum Kultury na Fa-
cebooku i śledzić na bieżąco 
„Piątki z SCK online”.

W Sochaczewskim Cen-
trum Kultury od kilku ty-
godni trwają prace nad 
wydaniem płyty z kolęda-
mi. W projekt zaangażo-
wali się instruktorzy SCK, 
dzieci z grup wokalnych 
oraz zaprzyjaźnieni arty-
ści. Na płycie usłyszymy 
osiem znanych kolęd: „Mi-
zerna Cicha”, „Cicha Noc”, 
„Bracia patrzcie jeno”, 
„Przybieżeli do Betlejem”, 
„O Gwiazdo Betlejemska”, 
„Pójdźmy wszyscy do sta-
jenki”, „Gdy śliczna Panna” 
i „Bóg się rodzi”. Zaśpiewa-
ją: Monika Rychwalska, Jo-
lanta Kawczyńska, Karolina 
Goźlińska, Łukasz Rogo-
wiecki, Piotr Milczarek, Ar-
kadiusz Mamcarz oraz dzie-

ci z grupy Open Day Junior, 
Studia Wokalnego i Dzie-
cięco-Młodzieżowego Ze-
społu Pieśni i Tańca „Folk-
lorek”. Aranżacje muzyczne 
przygotowali: Łukasz Rogo-
wiecki (gitara, piano, per-
kusja, mandolina, cajon), 
Piotr Jędraszczak (sakso-
fon) i Marta Wasilewska 
(skrzypce), która odpowie-
dzialna jest również za gra-
fikę płyty. Ilustracje okładki 
wykona Monika Boruta-Sa-
łacińska. 

Premiera płyty plano-
wana jest na 6 grudnia. In-
formacje nt. dystrybucji 
podane będą na stronie in-
ternetowej: sck.sochaczew.
pl oraz w mediach społecz-
nościowych.

W piątek 20 listopada o 

godz. 19.00 na Facebooku 

zaprezentowana zostanie 

wystawa online tajemniczej 

artystki Amady. Prezenta-

cja jej twórczości odbędzie 

się w ramach akcji „Piątki z 

SCK online”.

Amada, jak mówi o sobie, 
jest malarką i nade wszystko 
pokrewną duszą niejednego 
miłośnika natury i kosmosu. 
Kształciła się w Nałęczowie 
i choć wyjechała za grani-
cę (do Szwajcarii i Niemiec), 
opuszczając na wiele lat sztu-
kę i Polskę, to tęsknota za 
nimi zmusiła ją do powrotu. 
Obecnie, w zaciszu rodzimej 

wsi, tworzy prace wypełnio-
ne egzystencjalnym i kobie-
cym pięknem. 

„Przez całe swoje ży-
cie rozkoszowałam się twór-
czością, kreacją, rozwojem, 
podświadomie czerpałam 
natchnienie z natury. Dziś je-
stem szczęśliwa w Polsce. To 
tutaj, na mazowieckiej wsi, 
tworzę swoje obrazy, piszę 
wiersze. Tu chodzę nad rze-
kę i do lasu rozmawiać z mat-
ką naturą” – mówi artystka. 
Jak wielki wpływ na twór-
czość artystki ma jej otocze-
nie, będzie można przekonać 
się w najbliższy piątek na pro-
filu SCK na Facebooku.

Anna Wolińska
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Sochaczew na drodze ku 
elektromobilności

Miasto Sochaczew finalizuje właśnie prace nad „Strategią 
Rozwoju Elektromobilności dla Miasta Sochaczew”, których 
podjęcie umożliwiła dotacja Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach konkursu GEPARD 
II. Dokument ten nie podaje skonkretyzowanych rozwiązań, 
takich jak np. plan budowy czy zakup infrastruktury, ale na 
podstawie przeprowadzonej diagnozy proponuje kierunki przy-

szłych działań inwestycyjnych i promocyjno-informacyjnych 
zorientowanych na rozwój elektromobilności w naszym mieście. 

Pierwsze kroki w tym zakresie samorząd miejski podjął już dwa 
lata temu, przystępując razem z ZKM do realizacji komplekso-

wego projektu „Sochaczewski Eko-bus” dofinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.  W 
ramach tego przedsięwzięcia zainstalowano m.in. biletomaty, 
tablice dynamicznych rozkładów jazdy, a także zakupiono nowo-

czesne autobusy spełniające wyśrubowane normy ekologiczne: 
trzy elektryczne oraz dwa spalinowe.  
Zarys kolejnych poczynań, skoncentrowanych na rozwoju 
elektromobilności w latach 2020-2030, przyniesie wspomniany 
dokument strategiczny. Zawarte w nim postulaty wpisują się w 
misję miasta dążącą do zagwarantowania swoim mieszkańcom 
możliwie najlepszego komfortu życia poprzez sprzężenie działań 
w sferach: gospodarczej, przestrzennej i społecznej przy jedno-

czesnym zwiększeniu atrakcyjności Sochaczewa jako lokalnego 
centrum gospodarczego i kulturowego. Elektromobilność (w 
skrócie EV od ang. electric vehicle) to coś więcej niż powszech-

nie kojarzone z nią elektryczne samochody, skutery, rowery, 
hulajnogi czy punkty ładowania, pojawiające się coraz częściej 
na ulicach polskich miast. Termin ten obejmuje całokształt za-

gadnień związanych z napędami elektrycznymi we wszelkiego 
rodzaju pojazdach, a więc także aspekty techniczne i eksplo-

atacyjne dotyczące EV, technologii i infrastruktury ładowania, a 
także niemniej ważne kwestie społeczno-gospodarczo-prawne 
związane z ich projektowaniem, produkcją, nabywaniem i uży-

waniem. Dlatego też elektromobilność przykuwa wciąż rosnącą 
uwagę wynalazców, przedstawicieli przemysłu energetycznego, 
producentów i sprzedawców samochodów, ekonomistów, socjo-

logów, ale przede wszystkim – potencjalnych użytkowników. W 
przypadku kierowców ich zainteresowanie blokują skutecznie 
wciąż wysokie ceny samochodów elektrycznych jak również 
niedostatecznie rozwinięta siatka stacji ładowania.  Stąd też 
poza entuzjazmem technologicznym, istotnym czynnikiem 
stymulującym zainteresowanie elektryfikacją transportu oraz jej 
rozwojem pozostają nadal regulacje legislacyjne przeprowadza-

ne w wielu państwach na szczeblu ogólnokrajowym i lokalnym 
(również w Polsce), za którymi idą dotacje. Na plan pierwszy w 
tym zakresie wysuwa się szeroko nagłaśniany problem zmian 
klimatycznych, w związku z czym obserwuje się wzrost świa-

domości społecznej o szkodliwości zwiększonej emisji gazów 
cieplarnianych. 
W owe globalne trendy globalne wpisuje się cel nadrzędny 
strategii, czyli poprawa jakości powietrza poprzez rozwój ze-

roemisyjnego transportu (rowery, autobusy) i związanej z nim 
infrastruktury (ścieżki rowerowe, punkty ładowania pojazdów 
elektrycznych), promocja transportu zbiorowego obsługiwanego 
przez autobusy elektryczne. 
Co to oznacza dla nas, sochaczewian? Najkrócej rzecz ujmując 
– wyłącznie wymierne korzyści: nie tylko poprzez zwiększenie 
spójności komunikacyjnej i transportowej naszego miasta, ale 
przede wszystkim jakości naszego życia poprzez zapewnienie 
czystszego powietrza, którym oddychamy, zredukowanie hałasu 
komunikacyjnego oraz zwiększenie bezpieczeństwa. W dalszej 
perspektywie spowoduje ograniczenie zniszczeń w środowisku 
naturalnym i w substancji budynków, a co nie mniej ważne dla 
każdego z nas – polepszenie warunków życia pociągnie za sobą 
zmniejszenie kosztów opieki zdrowotnej. Wreszcie sukcesywne 
wdrażanie tak wieloaspektowego rozwiązania podniesie poziom 
atrakcyjności turystycznej Sochaczewa jako miasta nowocze-

snego, przyjaznego środowisku, a jednocześnie dbającego o 
swych mieszkańców.

Był to kolejny duży turniej 
mieszanych sztuk walki w 
naszym mieście. Ze wzglę-
du na sytuację epidemiolo-
giczną zawody odbyły się 
bez udziału publiczności 
i przy zachowaniu reżimu 
sanitarnego. Organizato-
rzy pomyśleli jednak o kibi-
cach i podobnie jak na po-
przednich galach zapewnili 
transmisję walk online.

W trzech oktagonach 
rywalizowali zawodnicy z 
klubów z całego kraju, m.in. 
z: Poznania, Łomży, Puław, 
Konina, Bydgoszczy czy Ra-
domia. Z podziałem na płeć 
i wagę rozegrano turnieje 
w kategoriach kadetów, ju-
niorów, pierwszego kroku 
(dla początkujących), ogra-
niczonej formule seniorów, 
full contact oraz masters 
(zawodnicy powyżej 35 lat). 
Rozdano ponad 40 kom-
pletów medali. Tradycyj-
nie było kilka efektownych 
knock-outów, rozbitych 
nosów i rozciętych łuków 
brwiowych. Jak mówi głów-
ny organizator zawodów, 
prezes Dragon FC, Sławo-
mir Cypel, obyło się jednak 
bez poważniejszych kontu-
zji.

- Walki były bardzo dy-
namiczne. Zauważalny jest 
wzrost umiejętności uczest-
ników mistrzostw. Poziom 
sportowy rywalizacji cały 

czas się podnosi. Widać to 
było chociażby po starciach 
najmłodszych zawodników, 
startujących w kategorii ka-
det. Bardzo cieszy mnie też, 
że mogliśmy gościć tak dużo 
pań, zarówno juniorek jak i 
seniorek. Podczas kolejnych 
edycji będziemy musieli zro-
bić szerszy podział na katego-

rie wagowe w rywalizacji ko-
biet – mówi Sławomir Cypel. 

Kolejna odsłona mie-
szanych sztuk walki w So-
chaczewie już niebawem. 
W sobotę 5 grudnia Dra-
gon Fight Club planuje zor-
ganizować w naszym mie-
ście mistrzostwa Mazowsza 
(ALMMA 188).

Bardzo kontaktowy sport
Ponad 200 wojowniczek i wojowników wzięło udział w Mistrzostwach Europy 
Amatorskiej Ligi MMA, które odbyły się 7 listopada w hali MOSiR przy ul. 
Kusocińskiego. Jednym z organizatorów zawodów był Dragon Fight Club Sochaczew.

Młodzi reprezentanci Ka-
rate Klub Sochaczew wy-
walczyli dziesięć medali w 
zawodach Warszawskiej 
Olimpiady Młodzieży, któ-
re odbyły się w niedzielę 8 
listopada w hali sportowej 
Szkoły Podstawowej nr 76 w 
Warszawie.

Podobnie jak w przypadku 
innych dyscyplin sztuk wal-
ki, również w karate organi-
zowane są turnieje podczas 
trwającej pandemii. W ra-
mach obowiązujących ob-

ostrzeń zawody odbywają się 
jednak bez udziału publicz-
ności.

Młodzi adepci z Karate 
Klub Sochaczew, podopiecz-

ni trenera Łukasza Klimczew-
skiego, wywalczyli w stolicy w 
sumie dziesięć medali w kon-
kurencji kata – sześć srebrnych 
i cztery brązowe. Drugie miej-

sce indywidualnie zajęli: Oliwia 
Pełka, Weronika Wilczyńska, 
Kuba Świątkowski i Franci-
szek Ołtarzewski. W rywaliza-
cji drużynowej srebrne meda-
le zdobyły dwa teamy: Patrycja 
Sobczak, Weronika Wilczyń-
ska, Maja Kononowicz oraz 
drugi zespół Stanisław Bryczek, 
Kuba Świątkowski, Franciszek 
Ołtarzewski. Na najniższym 
stopniu podium, w rywaliza-
cji indywidualnej, stanęli Maja 
Kononowicz, Liliana Konono-
wicz, Kamila Karolak, Krystian 
Świątkowski.

Sochaczewscy karatecy z medalami
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Opr. Maciej Frankowski

Organizator rozgrywek IV ligi 
– Mazowiecki Związek Piłki 
Nożnej zdecydował o przyśpie-
szeniu terminarza. W listopa-
dzie rozegrano awansem dwie 
kolejki rundy wiosennej. 7 li-
stopada chodakowscy piłkarze 
pojechali do Łomianek. Przy-
pomnijmy, że w I kolejce ro-
zegranej na stadionie przy ul. 
Chopina drużyna spod War-
szawy wygrała z Bzurą 3:2. U 
siebie również pokonała bia-
ło-zielonych, choć przez więk-
szość spotkania utrzymywał 
się bezbramkowy remis. Pierw-
szą bramkę gospodarze strzelili 
dopiero w 68. minucie. Drugie-
go, ustalającego wynik meczu 
gola, ekipa z Łomianek zdobyła 
w końcówce spotkania. 

W ostatnich tygodniach 
wiele meczów było przekłada-
nych z powodu pozytywnych 
wyników testów na obecność 
koronawirusa wśród zawod-
ników, a spotkania rozgrywa-
no bez publiczności. Przed-
stawiciele klubów, z myślą o 
kibicach, przygotowują trans-
misje internetową z rozgrywa-

nych spotkań. Działacze Bzu-
ry Chodaków pomyśleli także o 
medykach. Miało to miejsce w 
niedzielę 8 listopada. Tego dnia 
odbył się II Memoriał I prezesa 
KS Bzura Chodaków Stanisła-
wa Poznańskiego. Ze względu 
na obecną sytuację wydarzenie 
miało charakter symboliczny. 
Mecz towarzyski zagrali old-
boye Bzury Chodaków, Orkana 
Sochaczew, Tajfuna Brochów 
oraz osoby z grupy Bzura Fa-
natic Boys zrzeszającej sympa-
tyków klubu. Po zawodach de-
legacja zarządu KSB - Łukasz 

Bartczak, Michał Felczak, Mar-
cin Komorowski - odwiedzi-
ła grób Stanisława Poznańskie-
go na cmentarzu w Trojanowie. 
Następnie udała się do szpitala, 
gdzie przekazano 60 zestawów 
obiadowych dla personelu i pa-
cjentów. Zawodnicy Bzury zro-
bili to wspólnie z ratownikiem 
medycznym i radnym gminy 
Nowa Sucha Łukaszem Ziębiń-
skim w ramach akcji „Gramy 
razem dla medyków”.

W święto niepodległości 
biało-zieloni mieli zagrać u sie-
bie zaległy mecz XII kolejki z 

ostatnią w tabeli ekipą Kaszte-
lana Sierpc. Mecz ponownie nie 
doszedł do skutku. Przedstawi-
ciel Kasztelana Sierpc poinfor-
mował, że ich drużyna nadal 
ma poważne problemy kadro-
we i nie przyjedzie do Choda-
kowa. Przyznany został walko-
wer. Bzura łatwo zyskała trzy 
bardzo cenne punkty. 

Ostatni mecz w tym roku 
rozegrany został na stadio-
nie przy ul. Chopina w sobotę 
14 listopada. Biało-zieloni po-
dejmowali Wkrę Żuromin. W 
sierpniu piłkarze Pawła Rzy-

mowskiego pokonali ich 4:0. 
Tym razem się nie udało. Go-
ście zdobyli w pierwszej poło-
wie dwie bramki, po stałych 
fragmentach gry. W 9. minucie 
po doskonałym strzale z rzu-
tu wolnego piłka, odbijając się 
od słupka, wpadła do bram-
ki biało-zielonych. Z kolei w 
22. minucie, po wrzutce z rzu-
tu rożnego, ekipa z Żuromina 
podwyższyła prowadzenie na 
2:0. W drugiej połowie to Bzu-
ra była zdecydowanie lepszym 
zespołem, posiadającym inicja-
tywę w ataku. Goście zamuro-
wali swoją bramkę, broniąc do-
stępu do pola karnego. Strzały 
z dystansu też nie przyniosły 
skutku, bowiem obrońcy sku-
tecznie je blokowali. Gola kon-
taktowego udało się zdobyć do-
piero w 90. minucie. Po jednym 
ze strzałów footballówka ryko-
szetowała od bramkarza go-
ści i wpadła pod nogi jednemu 
z obrońców Wkry. Po samo-
bójczym trafieniu biało-zieloni 
mieli jeszcze trzy minuty na do-
prowadzenie do remisu. Nieste-
ty, ani razu już nie udało im się 

zagrozić bramce gości. Wkra 
wygrała 2:1.

Teraz piłkarzy czeka kil-
kumiesięczna przerwa. Roz-
grywki zostaną wznowione w 
marcu. W ramach rundy wio-
sennej Bzura Chodaków zagra 
11 meczów. Cel w tym sezonie 
to utrzymanie się w IV lidze. 
Każdy wywalczony punkt bę-
dzie na wagę złota, bo zgodnie 
z zapowiedziami do lig okręgo-
wych spadnie aż sześć drużyn z 
każdej z grup IV ligi.

IV Liga Mazowiecka, gr. II
po XV kolejkach
1. Huragan Wołomin 32-17 35

2. Mławianka Mława 36-22 30

3. MKS Przasnysz 33-17 27

4. Wisła II Płock 29-18 26

5. Hutnik Warszawa 31-20 25

6. Świt Staroźreby 28-15 25

7. Wkra Żuromin 18-20 21

8. Żyrardowianka Żyrardów 24-26 18

9. KS CK Troszyn 25-21 17

10. KS Łomianki 20-39 15

11. Bzura Chodaków 21-31 14

12. Makowianka Maków Maz. 20-29 14

13. Nadnarwianka Pułtusk 18-32 10

14. Kasztelan Sierpc 10-38 2

Z nadzieją na lepszą wiosnę
Czternaście punktów w 15 meczach i miejsce w strefie spadkowej IV Ligi Mazowieckiej. Nie o takim rezultacie marzyła 
chodakowska Bzura. W listopadzie biało-zieloni zagrali ostatnie dwa spotkania w tym roku. Oba mecze przegrali.  
Cel na wiosnę: walka o utrzymanie w obecnej klasie rozgrywkowej.

Piłkarze Orkana Socha-
czew zaczęli wygrywać! Po 
słabym początku sezonu, 
w ostatnich meczach rundy 
jesiennej ekipa z Warszaw-
skiej odniosła dwa zwycię-
stwa. Czy wysoka forma 
utrzyma się do wiosny?

7 listopada drużyna Józe-
fa Szajewskiego podjęła zespół 
Skrwa Łukomie. Goście wyszli 
na prowadzenie w 28. minu-
cie. Po chwili wyrównał Seba-
stian Wójcik. Tuż przed prze-
rwą padła bramka „stadiony 
świata”, niestety dla gości. Za-
wodnik drużyny z Łukomia 
strzałem z rzutu wolnego trafił 
w okienko bramki Orkana. Po 
przerwie goście nie odpuszcza-

li i podwyższyli prowadzenie 
na 4:1. Mogli zdobyć kolejne-
go gola z rzutu karnego jednak 
bramkarz Orkana Michał No-
wakowski obronił „jedenast-
kę”. Na cztery minuty przed za-
kończeniem regulaminowego 
czasu gry Adrian Rzeźniczek 
urwał się obrońcom Skrwy 
i strzałem z kilkunastu me-
trów pokonał bramkarza go-
ści. Przyjezdni nie powiedzieli 
ostatniego słowa i już w doli-
czonym czasie gry ustalili wy-
nik spotkania na 2:5.

Mecz z ostatnią w tabe-
li płockiej okręgówki Pogonią 
Słupia miał się odbyć pierwot-
nie 17 października jednak ze 
względu na zły stan płyty boiska 
spotkanie zostało przełożone na 

11 listopada. W święto niepod-
ległości piłkarze Orkana mogli 
wrócić myślami do poprzednie-
go sezonu w A-klasie, gdy wy-
soko wygrywali z większością 
rywali. Gospodarze wyszli na 
prowadzenie  już w pierwszej 
minucie. Do przerwy, po dwóch 
golach Sebastiana Wójcika i 
bramce Roberta Wasilewskie-

go, było 3:0. W drugiej połowie 
obudził się Cezary Czarnecki, 
który ustrzelił klasycznego hat-
-tricka, a wynik meczu pod-
wyższyła na 7:0 dla Orkana, 
ponownie wpisując się na listę 
strzelców, ustalił Sebastian Wój-
cik. Warto podkreślić, że jest to 
pierwsze zwycięstwo drużyny 
seniorów Orkana Sochaczew na 

nowo przebudowanym stadio-
nie przy ul. Warszawskiej.

Wygrana z Pogonią Słu-
pia była bardzo potrzebna. Po-
zwoliła piłkarzom „odblo-
kować się”, co udowodnili w 
kolejnym meczu. W sobotę 14 
listopada ekipa Orkana poje-
chała zagrać, w ostatniej kolej-
ce rundy jesiennej, do Gąbina z 
solidną drużyną Błękitnych. Po 
golu Piotra Orlińskiego Orkan 
prowadził do przerwy 1:0. Po 
wznowieniu gry Cezary Czar-
necki podwyższył na 2:0. Go-
ście zdołali jednak wyrównać. 
Zwycięskiego gola, z rzutu wol-
nego,  zdobył Michał Foks. Or-
kan wygrał wyjazdowe spotka-
nie 3:2. To dobra zaliczka przed 
rundą wiosenną, w której pił-

karze z Warszawskiej powalczą 
o utrzymanie w Płockiej Lidze 
Okręgowej.

Wyśmienita końcówka rundy w wykonaniu Orkana

Płocka Liga Okręgowa
po XIII kolejkach
1. Stoczniowiec Płock 64-15 33

2. Zryw Bielsk 48-21 33

3. Delta Słupno 28-13 28

4. Mazur Gostynin 36-26 23

5. Unia Iłów 47-39 22

6. Orzeł Goleszyn 32-19 20

7. Błękitni Gąbin 35-28 16

8. Skra Drobin 39-45 16

9. Skrwa Łukomie 33-36 15

10. Amator Maszewo 34-46 15

11. Stegny Wyszogród 31-47 14

12. Unia Czermno 24-35 11

13. Orkan Sochaczew 19-33 10

14. Pogoń Słupia 17-84 4




